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W  dniach 16/17 października odbył się 
w Warszawie X Ogólnopolski Konkurs Chórów 
Caecilianum 2010. Do ścisłego finału komisja 
zakwalifikowała tylko sześć chórów wybranych 
spośród ponad 120 zespołów wokalnych z ca-
łej Polski. Wśród nich znalazły się zespoły m.in. 
z Warszawy, Szczecina i Sanoka, ale największą 
dumą i radością napawa fakt, że w tej szóstce 
znalazł się także chór Ecclesia Cantas z parafii 
Świętej Trójcy. Chór błoński, mimo iż istnieje 
już 10 lat, po raz pierwszy zgłosił się do takie-
go konkursu, dlatego z wielką radością przyjął 
informację o  zakwalifikowaniu się do finału  
i miejscu w finałowej szóstce. Chór wziął udział 
w  dwudniowych przesłuchaniach w  Warsza-
wie i  zaśpiewał znane błoniakom utwory: 
„Chwal duszo moja Pana” autorstwa Marc – 
Antonie Charpentiera, „Zdrowaś Królewno wy-
borna” Andrzeja Koszyckiego, „O crux ave” Gio-
vanniego Pierluigiego da Palestriny oraz jeden 

utwór autorstwa błońskiego organisty Sta-
nisława Głowackiego – „Wychwalajcie Boga”. 
Jeszcze kilka dni po zakończeniu konkursu na 
ręce dyrygenta chóru, błońskiego organisty 
pana Sławomira Piotrowskiego spływały gra-
tulacje udanych wystę-
pów.

W  skład komisji we-
szły takie sławy muzyki 
kościelnej i  chóralnej 
jak: ks. prof. Andrzej 
Filaber, prof. Józef Świ-
der, prof. Leszek Bajon, 
ks. dr Robert Tyrała, 
prof. Mariusz Kończal. 
Tym bardzie chór mógł 
być dumny, że mógł 
zaprezentować swoje 
umiejętności przed sza-
cownymi ekspertami.

Dyrygent zapowiada, że nie jest to ostatni 
konkurs, do jakiego został zgłoszony chór, 
dlatego możemy spodziewać się dalszych 
sukcesów.

Chór Ecclesia Cantas

Błoński Chór Ecclesia Cantas w Finale X Ogólnopolskiego Konkursu Chórów

BURMISTRZ MIASTA I GMINY, RADA MIEJSKA W BŁONIU ORAZ CENTRUM KULTURY
SERDECZNIE ZAPRASZAJĄ NA

SYLWESTRA POD GWIAZDAMI
W PROGRAMIE:

	Noworoczne życzenia
	Toast Noworoczny
	Pokaz sztucznych ogni
	Wspólna zabawa z zespołem muzycznym MOCA

PLAC RYNEK PRZED RATUSZEM
POCZĄTEK ZABAWY GODZ. 23.30 

ZAPRASZAMY

  
 Organizatorzy zwracają się z uprzejma prośbą do wszystkich uczestników:

- zabrania się przynoszenia wyrobów pirotechnicznych, fajerwerków!
- za nieprzewidziane zdarzenia organizatorzy nie ponoszą odpowiedzialności.

Przewodniczący
Rady Miejskiej

Jacek Fuglewicz

Burmistrz
Błonia

Zenon Reszka



Drodzy Mieszkańcy!

Właśnie mija miesiąc od ostatnich wyborów sa-
morządowych. Dziękuję wszystkim, którzy w nie-
dzielę 21. listopada udali się do lokali wyborczych, 
aby oddać głos na swoich kandydatów do władz 
samorządowych: sejmiku wojewódzkiego, rady 
powiatu, rady miejskiej oraz na urząd burmistrza. 
Bardzo się cieszę, iż udział w tych wyborach wzięło 
53,95% uprawnionych do głosowania mieszkań-
ców Błonia – frekwencja w naszej gminie była więc 
o ponad 6% wyższa, niż średnia krajowa. Takie za-
angażowanie obywatelskie powinno być dla nas 
powodem do dumy. Wszyscy daliśmy przykład 
przywiązania do naszej małej ojczyzny. Wzięliśmy 
w  swoje ręce odpowiedzialność za to jak gmina 
powinna się rozwijać i zdecydowaliśmy komu mo-
żemy zaufać.

Wybory samorządowe, choć nadal niedoce-
niane, są w  rzeczywistości niezwykle ważne: ich 
wyniki mają przecież bezpośredni wpływ na życie 
codzienne każdego z nas w większym nawet stop-
niu niż prezydenckie czy parlamentarne. Od tego 
jakich ludzi wybierzemy, zależy to jak wiele inwe-
stycji uda się przeprowadzić. I co najważniejsze – 
które z  nich są dla danej społeczności naprawdę 
ważne i potrzebne.

Systematycznie wzrastająca frekwencja w  wy-
borach samorządowych – w tym roku najwyższa 
od dwudziestu lat – jest bardzo pozytywnym zja-
wiskiem: świadczy o  wzroście świadomości poli-
tycznej wśród Polaków i kształtowaniu się naszego 
społeczeństwa obywatelskiego. Ludzie zaczynają 
doceniać wagę rozwoju ich najbliższego otocze-
nia, a  więc przede wszystkim gmin, w  których 
mieszkają, dlatego zależy im na wyborze odpo-
wiednich przedstawicieli, którzy będą właściwie 
dbać o  wspólne dobro wszystkich mieszkańców. 
Głęboko wierzę w  to, iż działalność oraz zaanga-

żowanie wyłonionych w wyborach radnych nowej 
kadencji potwierdzi trafność dokonanego wspól-
nie wyboru. Przy okazji gratuluję wszystkim nowo 
wybranym radnym gminnym, powiatowym i wła-
dzom wojewódzkim.

Pragnę również serdecznie podziękować za to, 
że uznali mnie Państwo za dobrego gospodarza 
i powierzyli mi obowiązek zarządzania Błoniem na 
kolejne cztery lata. W poprzedniej kadencji ciężko 
pracowałem na ten mandat zaufania, którym ob-
darzyliście mnie, tak licznie oddając swoje głosy. 
Ponad siedzemdziesięcioprocentowe poparcie 
ze strony mieszkańców naszej gminy, uzyskane 
przeze mnie już w  pierwszej turze wyborów po-
twierdziło, iż podejmowane działania spotkały się 
z Państwa aprobatą oraz że oczekują Państwo ich 
kontynuacji. Obiecuję nie spocząć na laurach i pra-
cować dla dobra naszej gminy tak, aby nie zawieść 
zaufania, którym zostałem obdarzony.

Od pierwszego dnia po wyborach ruszyliśmy 
wszyscy do pracy. Przeżywamy właśnie okres 
przedświąteczny, dlatego bardzo serdecznie pra-
gnę podziękować wszystkim stowarzyszeniom 
i grupom, które zaprosiły mnie do wspólnego ko-
lędowania i dzielenia się opłatkiem.

Zima ostatnio nie ułatwia nam życia, wraz z Za-
kładem Usług Komunalnych staramy się maksy-
malnie efektywnie wykorzystać dostępne środki 
na odśnieżane. Pamiętajmy jednak, że przed nami 
jeszcze całe dwa miesiące, a może nawet trzy, kie-
dy mogą się pojawić opady śniegu. Środków finan-
sowych musi nam starczyć do końca zimy.

Burmistrz
Zenon Reszka
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OKIEM BURMISTRZA

W  czwartek, 9 grudnia, kiedy w  parafii Na-
rodzenia Pańskiego przeżywaliśmy rekolekcje 
adwentowe, podczas wieczornej Mszy Świętej 
nasza wspólnota otrzymała za pośrednictwem 
ojców Franciszkanów z  Niepokalanowa nie-
zwykły dar – relikwie ojca Maksymiliana. Do 
uroczystości przekazania relikwii przez ostatnie 
dni przygotowywała nas wystawa o ojcu Kolbe 
zaprezentowana w  świątyni. Wystawa została 
wykonana przez uczniów Gimnazjum nr 2 im. 
Św. Maksymiliana Marii Kolbego w Błoniu.

Gdy po ucieczce jednego więźnia władze 
obozu koncentracyjnego skazały dziesięciu 
niewinnych na śmierć głodową, o. Kolbe do-
browolnie ofiarował się za jednego z  nich, 
a później pozostałym służył posługą kapłańską 
w bunkrze głodowym. Zmarł 14 sierpnia 1941 r.,  
dobity zastrzykiem trucizny. Jego ciało zosta-
ło spalone. Skąd więc wzięły się relikwie Ojca 
Maksymiliana? Otóż, okazało się, że w  1939 
roku okupanci nakazali franciszkanom w  Nie-
pokalanowie wykonanie zdjęć do nowych do-
kumentów. Mieli być na nich bez zarostu, więc 
ojciec Kolbe ściął brodę, a  fryzjer - brat Akur-
cjusz Pruszak, który uważał ojca Maksymiliana 
za świętego, schował podczas golenia włosy 
z brody i przez lata skrupulatnie je przechowy-
wał. Dopiero przed samą beatyfikacją przyznał 
się Gwardianowi, że posiada relikwie ojca Mak-
symiliana. Relikwie świętego zaczęto rozdawać 
jednak dopiero po jego beatyfikacji.

To właśnie włosy z brody Ojca Maksymilia-
na zostały przekazane naszej parafii podczas 
uroczystej Mszy Świętej, której przewodni-
czył Gwardian Niepokalanowa o. Stanisław 
Piętka. On też wygłosił kazanie i odczytał list 
poświadczający autentyczność relikwii. Na 
zakończenie Mszy Świętej licznie zgroma-
dzeni wierni mogli ucałować relikwie Ojca 
Maksymiliana. Relikwie te zostaną już na stałe 
w naszej parafii, gdzie będą przechowywane 
i udostępniane w celu oddawania kultu.

Św. Maksymilian, jak oświadczył Jan Paweł II,  
„zjawił się w  naszych czasach jako prorok 
i apostoł nowej ery maryjnej, w której w całym 
świecie ma zajaśnieć żywym światłem Jezus 
Chrystus i Jego Ewangelia”.

Dziękujemy Redakcji gazetki parafialnej 
„Dobra Nowina” za udostępnienie tekstu

Red.

Relikwie świętego 
Maksymiliana  
w Błoniu

9 stycznia 2011 r. w godzinach  
10.00 – 16.00 ekipa medyczna z Wołoskiej 
w Centrum Kultury w Błoniu organizuje akcję 
poboru krwi. Gramy razem z Wielką Orkiestrą 

Świątecznej Pomocy.
Sie ma!

HDK „Strażak”

Świąt wypełnionych  
radością i miłością,

niosących spokój  
i odpoczynek

oraz 
Nowego 2011 Roku

pełnego optymizmu i szczęścia
wszystkim Mieszkańcom Gminy 

Błonie
życzą

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Błoniu

Jacek Fuglewicz

Burmistrz
Błonia

Zenon Reszka
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Przed rozpoczęciem obrad w kościele Świę-
tej Trójcy odprawiona została Msza Święta 
w  intencji władz samorządowych kadencji 
2010 – 2014.

Tak dużej frekwencji na sesji Rady Miejskiej 
dawno już nie było! Posiedzenie odbyło się w sali 
widowiskowej, radni wraz z  burmistrzem zasie-
dli na scenie, a na widowni zostało jedynie kilka 
wolnych miejsc. Przybyli nie 
tylko członkowie rodzin osób 
debiutujących w  radzie, ale 
i zaciekawieni błoniacy.

Po pierwszej tak agresyw-
nej i  napastliwej kampanii 
wyborczej, przeprowadzo-
nej przez jeden z komitetów, 
mieszkańcy Błonia, paradok-
salnie, zamiast zniechęceni, 
poczuli się zmotywowani 

do tego, by zagłosować w wyborach i dać wy-
raz swoim opiniom. Miejmy nadzieję, że ta ak-
tywność i zainteresowanie lokalną polityką nie 
opadną wraz z „pyłem po bitwie”.

Wracając jednak do meritum – posiedzenie 
otwarte zostało i  początkowo poprowadzone 
przez najstarszego w  gronie radnych Roma-
na Bakona. Przewodnicząca Miejskiej Komisji 
Wyborczej wręczyła radnym i  burmistrzowi za-
świadczenia o wyborze. Następnie wszyscy radni 
złożyli ślubowanie. Po dopełnieniu niezbędnych 
formalności można było przystąpić do wyboru 
przewodniczącego RM. Został nim wybrany jed-
nogłośnie Jacek Fuglewicz, który w  przeszłości 
pełnił już tę zaszczytną funkcję. I wiceprzewod-
niczącym jednogłośnie wybrano Irenę Waśniew-
ską, a II wiceprzewodniczącym Jacka Cieślaka.

Wśród publiczności słychać było wyrazy 
nadziei, że taka jednomyślność będzie nam 
towarzyszyć podczas całej kadencji. Drodzy 
Radni, gratulując, wierzymy, że tak będzie.

Nowy – stary burmistrz Zenon Reszka rów-
nież złożył ślubowanie i wygłosił długie prze-
mówienie otwierające nową kadencję. Warto 
jednak podkreślić, że przemówienie było tak 
długie, jak długa jest lista planowanych inwe-
stycji. Najważniejsze z nich to budowa nowe-
go przedszkola, rozpoczęta już budowa po-
sterunku Policji, adaptacja szkół przed przyję-
ciem sześciolatków i dalsze remonty dróg.

Burmistrz podziękował swoim najbliższym 
za miłość i  wsparcie, a  także wszystkim wy-
borcom za pokładane w  nim zaufanie. Tak 
wysoki wynik (ponad 70%) z  pewnością jest 
powodem do wielkiej dumy i satysfakcji, jest 
też jednak wielkim kredytem zaufania, który 
należy wypełnić. Sądząc po I  kadencji i  po 
ilości oddanych inwestycji, możemy mieć uza-
sadnioną nadzieję, że Błonie dotychczasowe-
go tempa rozwoju nie zwolni.

Justyna Sobiecka

Kończy się kolejny rok kalendarzowy, a wraz 
z  nim budżetowy, więc  czas na podsumowa-
nia. To był bardzo trudny rok. Rok trudny dla 
nas wszystkich. Mimo wielu trudności i  prze-
ciwności wykonaliśmy wszystkie zadania i jed-
no więcej. Nie będziemy pisać o szczegółach, 
ale wszyscy mieszkańcy z pewnością zauważyli 
nasze działania zmierzające do poprawy życia 
mieszkańców. Najważniejsze z nich to:
-  wykonanie rewitalizacji kolejnego odcinka rzeki
-  dalsze odcinki ścieżek rowerowych
-  plac zabaw dla małych dzieci
-  rewitalizacja terenów zielonych - mały park przy 

Centrum Kultury
-  wybudowanie Centrum Kultury
-  rozpoczęcie budowy budynku komunalnego 

przy ul. Engelmana
-  rozpoczęcie budowy zespołu boisk w Bieniewi-

cach (II etap)
-  modernizacja budynku Przychodni Zdrowia
-  modernizacja „Harcówki” z przystosowaniem dla 

OPS.

Wykonaliśmy dokumentację techniczną dla ta-
kich nowych zadań jak:
-  termomodernizacja placówek oświatowych
-  kanalizacja sanitarna na ul. Akacjowej w Bienie-

wicach.
Zawarta została umowa na opracowanie 

dokumentacji technicznej na nowy budynek 
przedszkola w Błoniu przy ul. Piłsudskiego.

W  drodze przetargu został wyłoniony wy-
konawca na dostawę i montaż pełnego wypo-
sażenia dla kina trójwymiarowgo (przystawka, 
okulary 500sztuk i myjka) w Centrum Kultury. 
Od przyszłego roku, a może już od Świąt bę-
dzie można oglądać filmy w technologii 3D.

Opracowaliśmy projekt na przebudowę 
kładki na rzece Rokitnicy przy Al. Cmentarnej. 
W związku z tegorocznymi obfitymi opadami 
zarządca rzeki WZMiUW nałożył na Gminę 
jako przyszłego Inwestora obowiązek prze-
liczenia przepływów hydraulicznych dla wy-
sokiego stanu wód. Ten dodatkowy warunek 
opracowania ekspertyzy opóźni niestety uzy-

skanie pozwolenia na budowę.
Pracujemy nad możliwością rozbudowy 

szkół podstawowych SP1 i  SP2, ponieważ 
w 2012 roku musimy przyjąć do szkół sześcio-
latki.

„Rzutem na taśmę” udało się wspólnymi siła-
mi oraz dzięki zaangażowaniu Rady Miejskiej 
(jeszcze poprzedniej kadencji na Sesji 8 XI)  
i  Młodzieżowej Rady Miejskiej wprowadzić 
do budżetu 2010 r. zmianę. Po przetargu na 
wykonanie zespołu boisk w  Bieniewicach  
(II etap) zaoszczędzone w  planie środki zo-
stały przeznaczone na budowę sezonowego 
lodowiska na Rynku.

Miło nam poinformować, że przetarg został 
już rozstrzygnięty i  w  najbliższy piątek prze-
kazujemy wykonawcy teren pod budowę  lo-
dowiska. Planowany termin uruchomienia na 
Święta Bożego Narodzenia.

Stawki za korzystanie z lodowiska:
– dzieci i młodzież szkolna - 2,00zł za godzinę
– dorośli - 3,50zł za godzinę
– wypożyczenie łyżew - 4,00zł za godzinę

opracował WIT

Pierwsza sesja nowo wybranej Rady Miejskiej

Wieści z Wydziału Inwestycyjno - Technicznego

Judo w Błoniu
W niedzielę 28 listopada w II Drużynowych Mi-

strzostwach Żoliborza w Judo siedmioosobowa 
drużyna dziewcząt z roczników 1997 – 2000 wy-
walczyła złoto, a w rocznikach 1997 – 2000 chłop-
cy zdobyli srebrny medal.

W rocznikach 2001 – 2003 wystawiliśmy dwie 
drużyny dziesięcioosobowe, w których toczyły się 
najcięższe walki, wywalczyliśmy dwa medale zło-
to i brąz, klub drużynowo zajął pierwsze miejsce. 
Zapraszamy na zajęcia judo do SP Nr 2 w Błoniu.

UKS Piranie
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Piękny Jubileusz
Na łamach „Błońskiego Informatora Samo-

rządowego” często piszemy o  jubileuszach 
pożycia małżeńskiego. Tym razem winszuje-
my dostojnej Jubilatce p. Jadwidze Gmurek 
mieszkającej w Passie wraz z córką i zięciem.

Sto lat, cały wiek, duży rozdział historii, dla 
wielu trudny do wyobrażenia. Najbardziej ob-
razowo zabrzmi, jeśli uświadomimy sobie, że 
Pani Jadwiga urodziła się w czasie, gdy Polska 
była pod zaborami, naukę w szkole rozpoczy-
nała, gdy Polska w  glorii chwały wracała na 
mapy Europy.

Pod koniec października Pani Jadwiga 
Gmurek świętowała swoje setne urodziny. 
Z tej właśnie okazji odwiedził ją burmistrz Bło-
nia. Oprócz bukietu kwiatów złożył dostojnej 
jubilatce gratulacje oraz życzenia zdrowia, po-
gody ducha i wszelkiej pomyślności na dalsze 
lata życia.

Wszyscy urodzinowi goście z  pewnością 
mieli pewien problem w czasie winszowania. 
Czego bowiem życzyć, gdy okazuje się, że 
słowa tradycyjnej piosenki „Sto lat!” zdezaktu-
alizowały się? Redakcja „BIS – u” dołączając się 
do życzeń i gratulacji, życzy wiele zdrowia i ro-
dzinnego ciepła na wiele kolejnych lat życia.

Justyna Sobiecka

Jeśli jesteś w sytuacji, w której zakład opieki 
zdrowotnej lub personel udzielający świad-
czeń zdrowotnych w placówkach publicznych 
lub prywatnych, naruszył twoje prawa – zgłoś 
się do Biura Rzecznika Praw Pacjenta.

Pamiętaj, że jako pacjent masz prawo do:
1.  Świadczeń zdrowotnych
2.  Informacji o swoim stanie zdrowia
3.  Zachowania przez osoby udzielające świad-

czeń zdrowotnych tajemnicy informacji 
związanych z leczeniem

4.  Wyrażenia zgody albo odmowy na udziela-

nie świadczeń zdrowotnych
5.  Poszanowania intymności i godności
6.  Dokumentacji medycznej
7.  Zgłoszenia sprzeciwu wobec opinii albo 

orzeczenia lekarza
8.  Poszanowania życia prywatnego i rodzinnego
9.  Opieki duszpasterskiej
10.  Przechowywania rzeczy wartościowych 

w depozycie.
Jeśli Twoje prawa zostały naruszone zadzwoń:
Bezpłatna infolinia: 800-190-590 (czynna 
pn. – pt. w godz. 9.00 - 21.00)

połączenia z  tel. komórkowych (płatne wg 
stawek operatora): (22) 833- 08-85; (22) 635- 
59-96
Informacji na infolinii udzielają specjaliści 
z zakresu ochrony zdrowia oraz prawnicy.
Biuro Rzecznika Praw Pacjenta
al. Zjednoczenia 25, 01-829 Warszawa
tel. (22) 532 82 50; fax: (22) 833 08 86; 
sekretariat@bpp.gov.pl; www.bpp.gov.pl

Rzecznik Praw Pacjenta jest centralnym or-
ganem administracji rządowej. Został powoła-
ny ustawą z dnia 6 listopada 2008 r. o prawach 
pacjenta i Rzeczniku Praw Pacjenta. Realizuje 
swoje zadania przy pomocy Biura Rzecznika 
Praw Pacjenta.

Pacjencie, czy znasz swoje prawa?
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Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów 
i  Kanalizacji w  Błoniu Sp. z  o.o. informuje, że 
z dniem 1 stycznia 2011 r. w trybie art. 24 ust.8 
Ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowa-
dzaniu ścieków (tekst jednolity Dz.U. Nr123, 
poz.858 z 2006 r. z późn. zmianami) wchodzą 
w  życie nowe taryfy dla zbiorowego zaopa-
trzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków, realizowanego przez MPWiK w  Bło-
niu Sp. z o.o.

Nowe taryfy będą obowiązywać od dnia  
1 stycznia 2011 r. do 31 grudnia 2011 r. w wy-
sokości jak niżej:
1.  Cena za 1 m3  pobieranej wody:
-  I grupa taryfowa - gospodarstwa domowe - 

3,22 zł/m³

-  II grupa taryfowa - pozostali odbiorcy  
- 3,22 zł/m³

2.  Stawka opłaty abonamentowej na od-
biorcę usługi w zakresie dostawy wody:

-  I  grupa taryfowa - gospodarstwa domowe  
- 2 zł/odbiorcę/m-c

-  II grupa taryfowa - pozostali odbiorcy - 2 zł/
odbiorcę/m-c

3.  Cena za 1 m3 odprowadzanych ścieków:
-  I grupa taryfowa – gospodarstwa domowe - 

4,76 zł/m³
-  II grupa taryfowa – pozostali odbiorcy  

- 6,29 zł/m³
4.  Stawka opłaty abonamentowej na od-

biorcę usługi w  zakresie odbioru ście-
ków:

-  I  grupa taryfowa – gospodarstwa domowe  
– 4 zł/odbiorcę/m-c

-  II grupa taryfowa – pozostali odbiorcy – 4 zł/
odbiorcę/m-c

5.  Stawka opłaty za przekroczenie warun-
ków wprowadzania ścieków do urządzeń 
kanalizacyjnych:

2 zł za każdy 1 kg ChZT, powyżej 1 kg  
ChZT/1m³ ścieków

Do cen i stawek opłat określonych w taryfie 
dolicza się podatek od towarów i usług, zgod-
nie z par. 2, pkt.9) do 12) rozporządzenia Mi-
nistra Infrastruktury z dnia 28 czerwca 2006 r.  
w  sprawie określania taryf, wzoru wniosku 
o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń 
za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.

Bogusław Ziółkowski
Prezes Zarządu MPWiK w Błoniu Sp. z o.o.

KOMUNIKAT Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Błoniu Sp. z o.o.

Woda i ścieki drożej
Z  dniem 1 stycznia 2010 r. wchodzi w  ży-

cie nowa taryfa dla zbiorowego zaopatrzenia 
w  wodę i  zbiorowego odprowadzania ście-
ków ze stawkami opłat jak w zamieszczonym 
wyżej komunikacie. Oznacza to, że opłaty te 
wzrastają o ok. 10%

Obecnie stosowane taryfy obowiązują od 
1.01.2009 roku tj. 2 lata. W tym okresie nastąpił 
znaczący wzrost kosztów świadczenia usług, 
w największym stopniu wrosły koszty zakupu 

energii elektrycznej – o ok. 60%. Przy ok. 15% 
udziale kosztów zakupu energii w  kosztach 
ogółem dostawy wody, odbioru i  oczyszcza-
nia ścieków oznacza to, że tylko z tego tytułu 
koszty te wzrosły o prawie 10%. Tak więc moż-
na stwierdzić, że wzrost opłat wynika głównie 
ze wzrostu cen energii elektrycznej. W okresie 
obowiązywania obecnych taryf wzrosły rów-
nież koszty w  innych pozycjach, m.in. z  po-
wodu wzrostu kursu EURO. W związku z tym 
Spółka musi szukać oszczędności poprzez ob-
niżanie kosztów, aby podwyżki opłat nie były 

bardziej dotkliwe.
Pomimo konieczności wprowadzania 

oszczędności Spółka zrealizowała w ostatnich 
dwóch latach szereg zadań, których celem 
była poprawa stanu technicznego i sanitarne-
go oraz estetyki eksploatowanych obiektów 
i urządzeń, a co za tym idzie – poprawa jakości 
i niezawodności świadczonych usług.

Każdy, kto korzystając z naszych usług od-
wiedza naszą siedzibę, obserwuje co dzieje 
się w obiektach, może to potwierdzić.

Bogusław Ziółkowski

W  dniu 15.10.2010 r. zakończona została IV 
edycja Ogólnopolskiego Konkursu „Grunt na 
medal” 2010, przeprowadzonego przez Polską 
Agencję Informacji i  Inwestycji Zagranicznych 
we współpracy z Marszałkami Województw oraz 
Regionalnymi Centrami Obsługi Inwestorów.

Zwycięzcą konkursu na obszarze wojewódz-
twa mazowieckiego został teren zgłoszony 
przez Gminę Błonie. Grunt o powierzchni 60 ha  
zlokalizowany jest w  Strefie Przemysłowej 
Błonie Pass i  stanowi własność prywatną. Po-
siada uregulowany stan prawny, przeznacze-
nie w  miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego pod produkcję, przemysł, ma-
gazyny, logistykę. Teren jest płaski i  posiada 

pełną infrastrukturę: prąd, gazociąg, wodociąg, 
kanalizację, internet, telefon. Przychylne nasta-
wienie władz lokalnych oraz właściciela terenu 
sprawiają, że proces inwestycyjny przebiega tu 
w sposób bardzo sprawny.

Jest to prawdziwy „Grunt na medal”, pozwa-
lający na realizację zarówno małych inwesty-
cji, jak i  tych dużych – strategicznych dla ca-
łego regionu.

Dzięki Konkursowi „Grunt na Medal” ofer-
ta terenów pod przyszłe inwestycje została 
wzbogacona o kolejne, dobrze przygotowa-
ne lokalizacje.

Do konkursu przystąpiło 158 gmin z  całej 
Polski, w  tym 13 z  województwa mazowiec-

kiego, które nadesłały 242 oferty, w  tym 16 
z Mazowsza. Do drugiego etapu zakwalifiko-
wanych zostało 88 terenów, w tym 7 terenów 
z  województwa mazowieckiego. W  imieniu 
gminy nagrodę odebrał Pan Zenon Reszka – 
Burmistrz Błonia. 

Dla laureatów konkursu zwycięstwo ozna-
cza promocję terenu i większą szansę na przy-
ciągnięcie inwestycji zagranicznych do gminy. 
Finaliści mogą liczyć na większe zaintereso-
wanie inwestorów zgłaszających się do PAIiIZ, 
Urzędów Marszałkowskich oraz do Regional-
nych Partnerów - Centrów Obsługi Inwestora.

http://www.armsa.pl/web/news/show/id/472

„Grunt na medal” 2010 – Gmina Błonie zwycięża na Mazowszu
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Zakład Usług Komunalnych jest instytucją 
odpowiedzialną za zimowe utrzymanie dróg 
i  ulic w  okresie od 15 listopada 2010 r. do  
15 marca 2011r. 

Odśnieżanie ulic utwardzonych pługami od-
śnieżnymi, które są w  posiadaniu ZUK będzie 
się odbywało wg kolejności:

a) Narutowicza, 3-go Maja, Warszawska, Rynek, 
Traugutta, Sienkiewicza, Poznańska, Piłsudskiego, 
Harcerska, Jana Pawła II, Okrzei, Nowa, Nowakow-
skiego, Kilińskiego, Armii Krajowej, Lesznowska, 
część ul. Legionów.

b) Towarowa, Legionów, Kopernika, Sowińskie-
go, Śląska, E. Plater, Jagiellońska, Karczewskiego, 
Niemstaka, Dobrzyńskiego, Mokra, Słoneczna, 
Uśmiech, Kw. Polnych, Faszczycka, Mazowiecka, 
Macieja z Błonia, Mała, Orzeszkowej, Słowackiego, 
Krasickiego, Przeskok, Nowomiejska, Reymonta, 
Konopnickiej, Parkowa, Zacisze, Cicha, Grażyny, 
Kwiatowa, Jaśminowa, Projektowana, Piłsudskie-
go, Kolejowa, Moniuszki, Al.Norwida, Asnyka, En-
gelmana, Szkolna, Staszica, Wiejska, Ogrodowa, 
Mikołaja z Błonia, Szkolna, Okrężna, Brzozowa, Mic-
kiewicza, Jaśminowa.

c) Towarowa, Aksamitna, Plantowa, Sadowa, 
Krzywa, Wierzbowa, Piaskowa, Klonowa, Nadrzecz-
na, Batalionów Chłopskich, Polna, Spacerowa, Ko-
mosińskiego, Mazowiecka, Staszica, Przytulna, 
Wąska, Poprzeczna, Szparagi Stefana, Szarych Sze-
regów, Bajkowa.

Jednocześnie drogi gminne utwardzone będą 
odśnieżane sprzętem z wynajmu. Po odśnieżeniu 
dróg utwardzonych, odśnieżane będą drogi grun-
towe ulepszone. Podczas znacznych opadów i po 
zamieciach śnieżnych drogi gruntowe (i  w  miarę 
potrzeb utwardzone) będą odśnieżane równiarką 
z wynajmu. Posypywanie ulic utwardzonych mie-
szanką piasku z  solą będzie wg kolejności obo-
wiązującej przy odśnieżaniu - prace wykonywane 
będą przez ekipy ZUK.

Odśnieżanie chodników po wystąpieniu opa-
dów śniegu:
-  Grodziska pas chodnika od str. wschodniej
-  Kolejowa 1 pas do stacji, Wyszyńskiego 1 chodnik, 

-  Traugutta po obydwu str., Narutowicza po oby-
dwu str., Jana Pawła II płn. str., Okrzei płn. str., 
Nowakowskiego po obydwu str., Park w Rynku, 
chodnik okalający park, Nowa po obydwu str., Al. 
Norwida (ścieżka).
Przy opadach niezbyt intensywnych prace 

przy odśnieżaniu chodników wykonują pracow-
nicy ZUK zatrudnieni na stałe. W  czasie inten-
sywnych opadów pracownicy są wspomagani 
przez osoby zatrudnione na zlecenie. Pozostałe 
chodniki przy ulicach nie wymienionych powy-
żej winny być odśnieżone przez zarządców i wła-

ścicieli posesji tj; Spółdzielnię Mieszkaniową, 
firmy prywatne i osoby fizyczne oraz dozorców 
przy budynkach będących własnością wspólnot 
mieszkaniowych.

Ulice, z których po zakończeniu odśnieżania wy-
wożony jest śnieg: Rynek, Warszawska, Poznańska, 
Nowakowskiego, Nowa, wszystkie wychodzące 
z Rynku oraz pozostałych ulic przy przejściach dla 
pieszych.

Prace, o których mowa, powinny być wykony-
wane w sposób następujący;

a) płużenie - po wystąpieniu opadów śniegu 
w ciągu dnia - niezwłocznie, nocą- do 22.00 i od 
4.00 po ustaniu opadów,

b) posypywanie mieszanką w zależności od wa-
runków; w ciągu dnia w czasie intensywnego ru-
chu - na bieżąco, nocą- po uprzednim odśnieżeniu 
- do 22.00 i od 4.00 po ustaniu opadów.

OBOWIĄZUJE ZASADA, że ulice objęte l kolej-
nością odśnieżania powinny być czarne w  moż-
liwie najkrótszym czasie, przy średnich opadach 
śniegu i temperaturach do -3 C.

Pozostałe ulice mogą być zaśnieżone, ale po-
sypane skrzyżowania i  przystanki autobusowe 
w celu ograniczenia śliskości.

Drogi gminne utwardzone - odśnieżanie albo 
posypywanie mieszanką piasku z solą, odśnieżania 
pługiem odśnieżnym będą wykonywane po usta-
niu opadów śniegu.

Prace będą wykonywane częściowo przez SKR 
Błonie.

Drogi gruntowe ulepszone (o  nawierzchni 
żużlowej z  destruktu asfaltowego): w  przypadku 
większych opadów i  tworzenia się zasp odśnie-
żane będą równiarką z wynajmu i na zgłoszenie 
sołtysów.

Drogi Gminy Błonie do odśnieżania i posypy-
wania mieszanką:
-  do Łaźniewa i w Łaźniewie,
-  do Witek, w Białutach (asfalt) i Radzikowie Wieś,
-  z Wawrzyszewa do Passu,
-  z Passu do Piorunowa,
-  z Passu do Górnej Wsi i Nowej Górnej,
-  z Nowej Górnej do Łuszczewka Nowego i Starego,
-  z Nowej Górnej do Woli Łuszczewskiej,
-  w Bramkach od trasy poznańskiej do dr. powiato-

wej (Malownicza),
-  w Bramkach od pow. do torów przez Dębówkę 

(Kościelna),
-  z Piorunowa do Bieniewic,
-  w miejscowości Dębówka,
-  w Konstantowie,
-  w Radonicach,
-  w Bieniewicach,
-  do Żukówki,
-  od Faszczyckiej - Stare Faszczyce i do dr. 1423,
-  w Łaźniewku,
-  w Kopytowie (do granicy gminy),
-  w Radzikowie (bloki),
-  w Bieniewie Parcela 0101012,
-  w Wawrzyszewie 101006,
-  w Nowych Faszczycach dr. nr 51.

Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych
Edward Ropiak

Projekt utrzymania zimowego ulic

Od 1 września 2010 r. cztery przedszkola miejskie 
rozpoczęły realizację projektu „Dogonić Euro-

pę,,, który jest współfinansowany w ramach Pro-
gramu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Celem pro-
gramu jest zwiększenie stopnia upowszechnienia 
edukacji przedszkolnej przez podniesienie jakości 
pracy wychowawczo-dydaktycznej oraz rozsze-
rzenie i uatrakcyjnienie oferty edukacyjnej.

Do projektu przystąpiło 296 dzieci w wieku od 
3 do 5 lat. Przedszkolaki uczęszczają m.in. na zaję-
cia specjalistyczne. We wszystkich przedszkolach 
prowadzone są zajęcia z gimnastyki korekcyjnej. 
Duża grupa została objęta pomocą logopedyczną. 
W Przedszkolu z Oddziałami Integracyjnymi nr 3 
rozszerzono ofertę zajęć terapeutycznych. Prowa-
dzone są m.in. zajęcia wspomagające rozwój po-
znawczy oraz przygotowujące dzieci pięcioletnie 
do podjęcia roli ucznia. W ramach projektu zostały 
zakupione liczne pomoce audiowizualne oraz wy-
posażenie i sprzęt dla dzieci niepełnosprawnych.

Zostały zorganizowane także zajęcia dodatkowe: 

język angielski, 
zajęcia pla-
s t y c z n e , 
taneczne 
i  rytmicz-
ne. Oferta 
w y c h o -
w a w c z o -
dydaktyczna 
wpływa na uatrak-
cyjnienie pobytu w przedszkolach, a także odciąża 
rodziców od kosztów, jakie ponosili w związku z or-
ganizacją zajęć dodatkowych. W ramach programu 
wsparciem finansowym zostały objęte przedszkola 
miejskie, które zakupiły do swoich placówek pomo-
ce dydaktyczne. Mamy nadzieję, że przystąpienie 
do projektu i jego realizacja wpłynie na podniesie-
nie kompetencji o kluczowym znaczeniu dla dzieci 
w edukacji szkolnej.

Kierownik projektu
Joanna Gawryszewska

Dogonić Europę – program edukacji przedszkolnej w Gminie Błonie
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Wszyscy czujemy już atmosferę zbliżających 
się Świąt Bożego Narodzenia. W takim właśnie 
świątecznym klimacie odbyło się w Szkole Pod-
stawowej nr 1 coroczne, zyskujące z roku na rok 
coraz większą rzeszę życzliwych naszej szkole lu-
dzi, spotkanie pod hasłem „Malowanie i licytacja 
bombek”.

W piątek 3 grudnia sala gimnastyczna wypełni-
ła się po brzegi dziećmi, rodzicami oraz zaproszo-
nymi gośćmi, którzy tłumnie przybyli na coroczną 
akcję. Swoją obecnością w  tym dniu zaszczycili 
nas: Burmistrz Błonia Zenon Reszka, Ksiądz Pra-
łat Tadeusz Jaworski, Dyrektor DPS w Bramkach 
Seweryn Chruściński, Dyrektor Centrum Kultury 
Wojciech Kowalczyk wraz z małżonką, Radny Po-
wiatu Warszawskiego-Zachodniego Jerzy Wójcik, 
Pan Paweł Białecki, przedstawicielki Rady Miej-
skiej: Irena Waśniewska, Anna Ludwin-Właszczuk, 
Elżbieta Tryniszewska oraz Panie Anna Wieszczyc-
ka i Jagoda Sowińska. Wśród zaproszonych gości, 
którzy przyjęli nasze zaproszenie, znaleźli się rów-

nież: Dyrektor Zespołu 
Poradni Psychologicz-
no-Pedagogicznych 
Powiatu Warszawskie-
go Zachodniego Moni-
ka Świetlicka, psycho-
log Iwona Głowacka, 
Pani Jagoda Glińska, 
przewodnicząca Gmin-
nej Komisji Rozwią-
zywania Problemów 
Alkoholowych Wanda 
Wójcicka, Pan Cezary 
Wieczorek, Wicedyrektor Gimnazjum nr 1 w Błoniu 
Agata Berger, przedstawiciel policji młodszy aspi-
rant Piotr Matysiak oraz błońscy przedsiębiorcy:  
Panie Urszula Zdziech i  Anna Tomasik. Punktu-
alnie o godzinie 17.00 pani dyrektor Magdalena 
Rak powitała przybyłych gości i dokonała oficjal-
nego otwarcia wspólnego malowania bombek. 
W  miłej, rodzinnej atmosferze przy dźwiękach 

kolęd powstawały prawdziwe ręcznie malowa-
ne dzieła sztuki. Imprezę zakończyła niezwykle 
emocjonująca licytacja bombek, w której wszyscy 
zaproszeni goście, a  szczególnie rodzice, czynie 
uczestniczyli.

Kontynuacją rozpoczętej w piątek akcji stał się 
Świąteczny Kiermasz zorganizowany przez Cen-
trum Kultury w Błoniu. Piękne, kolorowe stoisko 
naszej szkoły cieszyło się ogromnym zaintereso-
waniem wśród przybywających. Ozdoby świą-
teczne wykonane przez dzieci, rodziców i  na-
uczycieli były naprawdę piękne. Różnorodność, 
estetyka i  pracochłonność wykonanych ozdób 
została doceniona przez kupujących, którzy nie 
szczędzili nam pochwał. Co nas niezwykle cie-
szyło, tym bardziej, że konkurencja była duża.

Weekendowa akcja zakończyła się wielkim 
sukcesem. Łączna kwota, którą zebraliśmy, to 
8.181,48 zł. Za uśmiechnięte buzie dzieci, moc-
no bijące z  emocji serca, nadzieję na lepsze 
i  dostarczenie niezapomnianych chwil….za to 
wszystko ze szczerego serca dziękujemy.

Z  okazji zbliżających się Świąt Bożego Na-
rodzenia dyrekcja, nauczyciele, pracownicy 
szkoły i uczniowie życzą wszystkim zdrowych, 
spokojnych i pełnych rodzinnego ciepła Świąt 
oraz samych dobrych dni w Nowym 2011 Roku.

Tekst: Elżbieta Chmielecka-Wróbel
Zdjęcia: Justyna Zalech

Przedświąteczny czas w Szkole Podstawowej nr 1 w Błoniu
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Przez wiele lat pracował Pan jako na-
uczyciel, następnie został dyrektorem 
szkoły, a  teraz awansował na stanowisko 
dyrektora Centrum Kultury. Jak się Pan 
czuje w  nowej roli i  czy tęskni Pan za po-
przednią pracą?

Całe życie odczuwałem powołanie do pracy 
z młodzieżą. Pracowałem 20 lat jako nauczy-
ciel. To, czym zajmuję się teraz, da się łatwo 
pogodzić z poprzednią pracą, wciąż organizu-
ję zajęcia dla dzieci. To, że was widuję na kon-
certach i sekcjach sprawia, że czuję tęsknotę 
jedynie za miejscem, ale za dziećmi właściwie 
nie muszę tęsknić, bo mam je wokół siebie, co 
daje mi ogromną satysfakcję.

Czy łatwo przyszło Panu podjęcie decyzji 
o zmianie pracy?

Wszelkiego rodzaju zmiana, jeśli się na 
dodatek wiąże z  objęciem nowych, zwykle 
szerszych niż do tej pory obowiązków, jest 
pewnego rodzaju problemem, który się dłu-
go rozważa. Nie chciałem podjąć pochopnie 
decyzji. To, że zdecydowałem się startować 
w konkursie, nie było przypadkowe, ale prze-
myślane, konsultowane z  rodziną. Nie ukry-
wam, że była to decyzja trudna, ale ułatwiło 
mi ją to, że nowe obowiązki ściśle wiązały się 
z oświatą i kulturą, które są mi bliskie.

Czy doświadczenia zdobyte na stanowi-
sku nauczyciela i dyrektora szkoły przyda-
dzą się w kierowaniu Centrum?

Myślę, że tak. Mając kontakt z  młodzieżą, 
zawsze byłem wyczulony na to, czym się mło-
dzi interesują, jakie mają pasje, co jest dla nich 
atrakcyjne. Właśnie pod tym kątem staram 
się układać program działalności Centrum. 
Powstało wiele sekcji, teraz powstaje fotogra-
ficzna. Staram się o założenie sekcji językowej, 
by mogły się odbywać zajęcia z języka angiel-
skiego i  niemieckiego. Doświadczenia, które 
zdobyłem w  szkole, w  kontaktach z  ucznia-
mi, pomagają mi w  zapewnieniu młodzieży 
warunków dobrego dysponowania czasem 
wolnym. Zależy mi na pozyskiwaniu dużych 
grup. Chciałbym, by angażowały się nie tylko 
wybrane osoby o  ukierunkowanych zainte-
resowaniach, uzdolnieniach, ale po prostu ci, 

którym nudzi się w domu. Zależy mi na tym, 
by mogli zawsze przyjść i coś zyskać. Chcę, by 
odbywały się odpowiednie projekcje filmów, 
interesujących i  wartościowych. Zamierzam 
organizować ciekawe koncerty, podczas któ-
rych wystąpią zespoły młodzieżowe. Planuję 
założyć studio nagrań, by młodzież mogła 
nagrywać swoją muzykę. Wszystkie te zamie-
rzenia to jednak proces, na który składa się 
wiele czynników. Chcę jeszcze raz podkreślić, 
że dużo zyskałem, pracując jako nauczyciel, 
a potem dyrektor szkoły, co bardzo mi poma-
ga w sprawowaniu funkcji dyrektora Centrum.

Jakie obowiązki spoczywają na dyrekto-
rze Centrum Kultury?

Jestem odpowiedzialny za wszelkie spra-
wy związane z  kadrami, jak też z  funkcjono-
waniem budynku, dostawą energii, zaopa-
trzeniem, zakupem mebli. To wszystko jest 
na mojej głowie. Oprócz tego z  dyrektorem 
do spraw artystycznych Dariuszem Sitarskim 
konsultuję i ustalam program imprez, za któ-
ry również odpowiadam. Odpowiadam za 
wszystkie sprawy, które teraz się dzieją. Są 
to: organizacja kina, koncertów, współpraca 
z  organizacjami środowiskowymi, młodzie-
żowymi. Działalność ta jest bardzo szeroka, 
ale budująca, napędzająca, dostarcza tyle 
adrenaliny, że po każdym dniu czuję się do-
datkowo spełniony. Sprawia mi to ogromną 
satysfakcję, ponieważ całe życie lubiłem dużo 
pracować. To mnie właściwie mobilizuje do 
dalszej, jeszcze lepszej pracy.

Jakie ma Pan plany związane z działalno-
ścią Centrum?

Oprócz sekcji, do których młodzież może 
się zapisywać, jestem nastawiony na stałą 
współpracę z  Uniwersytetem Trzeciego Wie-
ku, który u nas zagościł. W związku z tym będą 
się odbywały wykłady, pokazy malarskie, róż-
norodne zajęcia. Planuję w najbliższym czasie 
zorganizować imprezy wigilijne – integracyj-
ną na rynku, drugą dla szkół i przedszkoli. Po-
nadto odbędzie się szereg koncertów. W  tej 
chwili regularnie odbywają się koncerty fil-
harmonijne. Zamierzam również wprowadzić 
cykl muzyki jazzowej.

Już w  grudniu kino ruszy ze stałym reper-
tuarem, trwają przygotowania, by działało 
w standardzie 3D. Oprócz typowej działalności 
kina oraz poranków dla dzieci w soboty i nie-
dziele, planujemy też założenie Dyskusyjnego 
Klubu Filmowego, w  ramach którego odbędą 
się projekcje filmów w różnych cyklach. Dodat-
kowo z  działalnością Centrum   jest związana 
ścisła współpraca dwóch bibliotek. Jedna to 
Biblioteka Publiczna Gminy Błonie. Druga, filia 

Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej, jest 
w  trakcie uruchamiania i  pozyskiwania środ-
ków. Ponadto na terenie Centrum otworzymy 
bar i restaurację związaną nie tylko z konsump-
cją. Ma to być restauracja artystyczna, nawet nie 
wiem, czy nie będzie się tak nazywała. Planuje-
my w stałym cyklu, w piątki, soboty i niedziele 
obcowanie z muzyką. W piątek będą się odby-
wały recitale, w sobotę dancingi, a w niedzielę 
„potańcówki” dla młodzieży przy muzyce me-
chanicznej. Oprócz tego chcemy organizować 
w  restauracji cykle związane z  popularyzowa-
niem kultury i kuchni świata, połączone z wy-
stawą zdjęć. Będziemy zapraszać ciekawych 
kucharzy, gościć muzyków, artystów plastyków, 
którzy zaprezentują osiągnięcia danego kraju.

Moją ambicją jest też organizowanie kon-
certów muzyki poważnej i rozrywkowej, które 
na długo pozostaną w pamięci błoniaków. Je-
stem także otwarty na wszystkie propozycje 
i inicjatywy różnych środowisk.

Co zmieni się w Błoniu w związku z dzia-
łalnością Centrum?

Po pierwsze zmieniła się architektura, miej-
sce jest inne. Teraz pracuję nad planem zago-
spodarowania parku za amfiteatrem oraz przy 
szkole. Planuję latem szereg imprez o charak-
terze gastronomiczno-kulturalnym. Myślę, że 
oprócz tego, iż budynek zmienił w architektu-
rze dużo, również treść, jaką będziemy ofero-
wali w tym budynku, zmieni mentalność i po-
dejście błoniaków do kultury. Są dzisiaj osoby, 
które twierdzą, że budynek jest za duży. Nawią-
żę tu do słów Adama Nowaka, lidera zespołu 
„Raz. Dwa. Trzy”, który powiedział, że Błonie 
jest jedynym miastem na świecie, a na pewno 
w Polsce, mającym najpiękniejszy i najefektow-
niejszy budynek Centrum Kultury. Dla niego 
to było tak wzruszające, że miał łzy w oczach, 
cieszył się, że jako artysta mógł przyjechać do 
miejsca, w którym o kulturze myśli się inaczej 
niż wszędzie na świecie. Wszyscy chcą obcinać 
dotacje, oszczędzać na kulturze. Jeśli nie bę-
dziemy kulturalni, nie będziemy wiedzieli o ist-
nieniu zjawisk, takich jak muzyka, sztuka, teatr, 
kabaret, staniemy się narodem wyjałowionym.

Moją ambicją jest uszlachetnić wszystkich, 
którzy mnie otaczają. Może mam idee fixe na 
tym tle, ale od zawsze lubiłem się dzielić swoją 
wiedzą na temat kultury. Ludzie często nie wie-
dzą, gdzie szukać kultury, więc pragnę im uła-
twić dojście do niej, ale chcę, żeby kultura była 
na takim poziomie, by mogła ich uszlachetnić. 
Przy tej okazji polecam naszą stronę www.cen-
trumkultury.com.pl. Tu znajdują się pełne in-
formacje na temat tego, co robimy i oferujemy.

Wywiad z Dyrektorem Centrum Kultury Wojciechem Kowalczykiem

(dokończenie na stronie 10)
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WYMIEŃMY SIĘ

CARITAS w Polsce, wspólnie z Narodowym 
Bankiem Polskim, uruchamiają kampanię 
„Wymieńmy się”, polegającą na zbiórce 

starych banknotów i monet sprzed denomi-
nacji. Całość zebranych środków zostanie 

przeznaczona na pomoc dzieciom w ramach 
programu „Skrzydła”.

Przyłącz się i TY! Przekaż stare pieniądze 
w placówce Caritas lub w oddziale NBP.

Wszystkie banknoty i monety, które od koń-
ca 1996 r. nie są już w powszechnym obiegu, 

nie straciły jeszcze swej wartości i można 
je w terminie do 31 grudnia 2010 r. prze-
kazać do Caritas, pomagając w ten sposób 

dzieciom.
„Skrzydła” to program długoterminowej 

pomocy skierowany do dzieci - uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjów i liceów, którzy 
z powodu złej sytuacji materialnej w rodzi-
nie wymagają pomocy w formie dożywiania 

w szkole, zakupu wyprawek z artykułami 
szkolnymi, dofinansowania do wycieczek 

szkolnych. Program proponuje objęcie opieki 
finansowej nad dzieckiem przez firmy i osoby 

prywatne, które poprzez deklaracje zobo-
wiążą się do wsparcia finansowego ucznia 

przez okres przynajmniej jednego semestru 
szkolnego. Obecnie Caritas w Polsce obejmu-

je opieką 3000 dzieci. 
Nie czekaj, włącz się do akcji  

– pomóż najuboższym dzieciom!

Jakie dziedziny kultury są szczególnie 
bliskie Pana sercu?

Kocham muzykę bardzo. Jaką najbardziej? – 
każdą dobrą; od muzyki ludowej, poprzez roc-
kową, jazzową aż do poważnej, klasycznej. Jeśli 
jest dobra muzyka, jeśli się broni, jeśli istnieje na 
rynku od lat, jeśli jest twórcza, wpływa na wy-
obraźnię, to ja taką muzykę kocham. Kocham też 
słowa i zwracam szczególną uwagę na rolę, jaką 
odgrywają. Nienawidzę słuchać piosenki, nie 
wiedząc o czym mówi, chcę wiedzieć, o czym ar-
tyści śpiewają, co mają mi do przekazania.

Wiemy, że pisze Pan wiersze. Czy myślał 
Pan o publikacji?

Piszę i chowam do szuflady, piszę dla siebie, 
dla najbliższych. Kiedyś na konkurs wysła-
łem dwa teksty, które komisja kwalifikacyjna 
umieściła w antologii poezji za 2002 r. Do tej 
pory nie podejmowałem jednak próby publi-
kacji m.in. ze względu na brak czasu. Mam ze-

branych kilkadziesiąt tekstów, ale czekają, aż 
dojrzeję, aż się zaangażuję w sprawy nie tylko 
pro publico bono, ale również w swoje prywat-
ne. Być może będzie taki czas, że je opubliku-
ję. Piszę, bo to jest jedna z moich ulubionych 
form spędzania czasu wolnego. Sam szukam 
inspiracji w życiu, w literaturze, także w muzy-
ce, a potem to przelewam na papier. Uważam, 
że poezja ma moc uszlachetniania, inaczej do 
nas mówi, dociera do najgłębszych pokładów, 
do podświadomości, do uczuć.

Moje hobby to również pisanie przepisów. 
Jestem zapalonym kucharzem, dużo gotuję, 
znam kuchnie świata, sam tworzę przepisy. 
W tej chwili jestem na etapie budowania stro-
ny internetowej, na której znajdą się i  moje 
wiersze, i przepisy.

Co jest tematem Pana utworów?
Mógłbym swoje teksty podzielić na dwie ka-

tegorie. Są wiersze o charakterze filozoficznym, 
wyrażające w  jakimś sensie to, co przeżyłem, 
także mój stosunek do innych, do wszechświa-
ta, do Boga. Są też wiersze na zamówienie. 

Zdarza się, że ktoś do mnie przychodzi i  pro-
si, by napisać mu wiersz, bo sam nie potrafi, 
a chciałby, żeby jego myśli były zaklęte w po-
ezji. I ja to robię. Oprócz tego są jeszcze wiersze 
miłosne, skierowane od podmiotu lirycznego, 
którym nie zawsze jestem, do płci przeciwnej, 
czyli do kobiet. Niejednokrotnie pytano mnie, 
dla kogo pisałem wiersz. Wiadomo, że jedyną 
kobietą, do której piszę jest moja żona, ale nie-
raz zwracam się do kobiety, jako przyjaciółki. 
Całe życie pracowałem z kobietami. Uwielbiam 
kobiety, uwielbiam z nimi pracować, rozumiem 
je lepiej niż niejeden mężczyzna. Dobrze mi się 
z nimi spędza czas i cieszę się, że dużo kobiet 
pracuje w  CK. No i  wasza dzisiejsza wizyta – 
same młode kobiety.

Bardzo dziękujemy. Życzymy wielu suk-
cesów w pracy zawodowej i z niecierpliwo-
ścią czekamy na tomik wierszy.

Rozmawiały uczennice klasy 1 a G1:  
Karolina Janowska, Patrycja Śliwińska,  

Aneta Zimak, Kinga Żuk, Marta Nawrot,  
Karolina Latoszewska

Wywiad z Dyrektorem Centrum Kultury 
Wojciechem Kowalczykiem

(dokończenie ze strony 9)

W dniu 3 listopada 2010 r. 
w  lokalu OSP Bieniewice od-
było się rozstrzygnięcie kon-
kursu wiedzy o bhp podczas 
pracy rolniczej pod nazwą 

„Pracuj bezpiecznie”dla rolników, sołtysów, 
radnych i  członkiń Kół Gospodyń Wiejskich 
oraz wręczenie nagród ufundowanych przez 
Burmistrza Błonia i Oddział Regionalny KRUS 
Warszawa.

Konkurs został zorganizowany przez Pla-
cówkę Terenową KRUS w  Błoniu we współ-
pracy z Urzędem Miejskim oraz Powiatowym 
Ośrodkiem Doradztwa Rolniczego w  Błoniu. 
Celem tego konkursu jest upowszechnianie 
wśród rolników zasad bezpiecznej pracy, 
ochrony zdrowia i  życia oraz uświadomienie 
zagrożeń w przypadku nieprzestrzegania za-
sad BHP w rolnictwie.

I  miejsce zajęła p. Agnieszka Kaniewska 
z miejscowości Górna Wieś,

II miejsce zajął p. Stanisław Czaplicki z miej-
scowości Dębówka,

III miejsce zajął p. Roman Bakon z miejsco-
wości Nowa Wieś.

Serdecznie gratulujemy nie tylko zwycięz-
com, ale wszystkim uczestnikom Konkursu. 
Serdeczne podziękowania za pomoc w  zor-
ganizowaniu konkursu kierujemy do Urzędu 
Miejskiego, a  także Powiatowego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego w Błoniu.

Mamy nadzieję, że główne jego przesłanie po-
zwoli poszerzyć świadomość mieszkańców wsi 
co do istniejących zagrożeń w środowisku wiej-
skim i  zmniejszyć tym samym ilość wypadków, 
których ofiarami są zarówno dorośli, jak i dzieci.

PT KRUS Błonie

„Pracuj bezpiecznie”

PODZIĘKOWANIE

11 listopada na scenie sali widowiskowej 
Centrum Kultury młodzież z Zespołu Szkół 

Nr 1 im. Melchiora Wańkowicza w Błoniu 
zaprezentowała z okazji Święta Odzyskania 

Niepodległości koncert patriotyczny. Nie 
ma większej nagrody dla młodego aktora niż 
pełna widownia i brawa. Wszystkim, którzy 

spektakl obejrzeli, brawami go nagrodzili 
i wzruszeni po spektaklu salę opuszczali ser-

decznie dziękuję.
Jacek Cieślak Dyrektor ZS1



Przypominam, że w  razie występowania nie-
korzystnych warunków atmosferycznych, które 
mogą spowodować uszkodzenie obiektu bu-
dowlanego lub sprowadzić zagrożenie dla życia 
lub zdrowia ludzi, bezpieczeństwa mienia lub 
środowiska, właściciele i  zarządcy zobowiązani 
są do zapewnienia bezpiecznego użytkowania 
obiektu budowlanego, zgodnie z  art. 61 pkt 2 
ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. – Prawo budowlane 
(Dz.U. z 2006 r. Nr156, poz.1118 z późn. zm.).

W  szczególności do obowiązków właścicieli 
i zarządców należy dbałość o należyty stan tech-
niczny budynku, w  tym nie dopuszczanie do 
przeciążenia konstrukcji budynku przez zalegają-

cy na dachu śnieg i zapewnienie w razie koniecz-
ności odśnieżania dachu i  elementów elewacji 
budynku. Obowiązek ten obejmuje także usuwa-
nie sopli, brył, nawisów lodowych i śniegowych, 
mogących zagrozić bezpieczeństwu osób znaj-
dujących się na ciągach pieszych i jezdnych prze-
biegających bezpośrednio przy budynku.

Należy przy tym pamiętać, że niewłaściwe 
wykonywanie prac związanych z  usuwaniem 
śniegu z dachu może stwarzać ogromne zagro-
żenie zarówno dla samego budynku, jak i osób 
wykonujących te prace. Dlatego muszą być one 
prowadzone z zachowaniem zasad bezpieczeń-
stwa i przepisów BHP.

Przypominam jednocześnie, że niewłaściwe 
utrzymanie i użytkowanie obiektu budowlanego 
oraz nie zapewnienie bezpieczeństwa użytkowa-
nia obiektu budowlanego zagrożone jest grzyw-
ną nie mniejszą niż 100 stawek dziennych, karą 
ograniczenia wolności albo pozbawienia wolno-
ści do roku (zgodnie z  art. 91a ustawy – Prawo 
budowlane).

W  związku z  powyższym, w  celu uniknięcia 
zagrożeń, zwracam się do wszystkich zobowią-
zanych o  bezzwłoczne spełnienie obowiązków 
wynikających z ww. przepisów.

Główny Inspektor Nadzoru Budowlanego
Robert Dziwiński

Komunikat Głównego Inspektora Nadzoru Budowlanego do właścicieli i zarządców obiektów 
budowlanych w związku z potencjalnymi zagrożeniami występującymi w okresie zimowym
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Dnia 5 października 
2010 Komisja Konkursowa 
w  składzie: przedstawiciel 
urzędu - Zastępca Burmi-
strza Marek Książek, przed-
stawiciele MRM - Aleksan-
dra Parafiniuk, Weronika 
Grzegrzółka i  Hubert Sła-
wiński, rozstrzygnęła kon-
kurs na logo Młodzieżowej 

Rady Miejskiej w Błoniu.
Zgłoszenia były przyjmowane do 30 wrze-

śnia 2010 drogą elektroniczną. Otrzymaliśmy 
11 projektów, z  czego zostały wyłonione 3 fi-
nałowe. Wszystkie prace były bardzo ciekawe 
i interesujące. Warte szczególnej uwagi okazały 
się 3 propozycje nadesłane przez najmłod-
szą uczestniczkę Tamarę R. uczennicę V klasy 
Szkoły Podstawowej nr 2, której komisja przy-
znała wyróżnienie. Miejsce III i  II otrzymał Ja-
cek Makarewicz, natomiast miejsce I  Michał 
Romanowski. Wszystkie wyróżnione projekty 
Młodzieżowa Rada Miejska będzie wykorzysty-
wała do celów promocyjnych. W sprawie logo, 
które otrzymało I  miejsce, podjęto uchwałę 
na Sesji Młodzieżowej Rady Miejskiej w  dniu 
21.10.2010r., która mówi o przyznaniu mu mia-
na oficjalnego logo MRM.

Bezpieczna Jesień!
Do Centrum Kultury w  piątek 

22.10.2010r. przybyli uczniowie pierwszych 
klas szkół podstawowych, na zorganizowa-
ną przez Młodzieżową Radę Miejską akcję 
Bezpieczna Jesień! Akcja ta miała na celu 
wprowadzenie do nawyku najmłodszych bez-
piecznego poruszania się po drodze. Wszy-

scy pierwszoklasiści, których 
łącznie było 205, wraz z opie-
kunami zajęli miejsca w  sali 
kinowej. Po przywitaniu ich 
przez Dyrektora CK Wojciecha 
Kowalczyka, a  także Ewelinę 
Gromek z  Komendy Powia-
towej w  Babicach, przyszedł 
czas na zgaszenie świateł. 
I  właśnie wtedy na ekranie 
pojawił się znany wszystkim 
dzieciom Spongebob- boha-
ter z  kreskówek. Film w  for-
mie quizu o  bezpiecznym 
poruszaniu się po drodze był 
świetnym pomysłem! Wszyst-
kie dzieci wyszły szczęśliwe z  seansu, na za-
kończenie spotkania zrobiono im pamiątko-
we zdjęcia z policją. Już niedługo dyrektorzy 
szkół otrzymają odblaskowe opaski zacisko-
we, które zostaną rozdane wszystkim pierw-
szoklasistom.

Impreza ta to kolej-
ny punkt, który Mło-
dzieżowa Rada Miej-
ska chce wprowadzić 
do stałego programu 
kalendarza. Organiza-
cja akcji Bezpieczna 
Jesień była możliwa 
dzięki pieniądzom ze-
branym z  biegu cha-
rytatywnego RUN 4 
FUN, który odbył się 
podczas Dni Błonia 
2010r.

Szczególe podzię-
kowania kierujemy 

w stronę Pana Marka Książka, za pomoc w or-
ganizacji, a także Powiatowej Komendy Policji 
w Babicach i Dyrektora Centrum Kultury.

Patrycja Matusiak
Przewodnicząca

Młodzieżowej Rady Miejskiej

Konkurs na LOGO MRM rozstrzygnięty!
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W  ostatnich tygodniach wychowankowie 
DZIEWIĄTKI wzięli udział w  trzech zawodach 
spławikowych rozgrywanych na Gliniankach 
w Błoniu. Ponieważ były to zawody „pucharowe” 
– startowali w kategorii „open”, co oznacza, że byli 
klasyfikowani razem z seniorami. Były to jednak 
starty bardzo udane, a  nasi młodzi wędkarze 
udowodnili, że wiele już potrafią. Potwierdze-
niem tego jest fakt zdobycia przez naszych 
wychowanków dwóch z trzech pucharów!!!

I tak:
-  Puchar Zarządu KOŁA nr 9 w  BŁONIU – 

w pięknym stylu zwyciężył Kacper, 3. miej-
sce zajął Bartek

-  Puchar Burmistrza Błonia – 3. miejsce zajął 
Kacper, a 6. Madzia,

-  Puchar Prezesa Koła nr 9 w Błoniu – w pięk-
nym stylu wygrała Madzia, 4. miejsce zajął 
Bartek. 5. Kuba, a 6. Dominik!

Bardzo dziękujemy sędziemu głównemu 
- Danielowi Olczakowi za troskę o bezpieczeń-
stwo naszych młodych wędkarzy oraz za słodkie 
paczki dla każdego z nich. Dziękujemy organiza-
torom za wspaniałe ognisko i pyszne kiełbaski.

Dziękujemy również Prezesowi Koła Ceza-
remu Wieczorkowi za niespodziankę podczas 
Pucharu Prezesa – poza Pucharem dla zwycięz-
cy zawodów były niespodzianki - zabawki dla 
wszystkich startujących kadetów.

Na wszystkich zawodach dopisała pogoda 
i  panowała wspaniała sportowa atmosfera, 
a  starsi koledzy z  uznaniem patrzyli na wyniki 
uzyskane przez wychowanków naszej Szkółki.

Ostatnie tegoroczne zawody DZIEWIĄTKI
W niedzielę 10 października na Kanale Żerań-

skim rozegrane zostały ostatnie w tym roku Eli-
minacyjne Zawody Spławikowe do Kadry Okrę-
gu. Naszą Szkółkę Ekologiczno – Wędkarską 
reprezentowała trójka kadetów: Madzia Jasiń-
ska, Bartek Krzyżak i Kuba Pamięta. Był to nasz 
najlepszy start w tegorocznej edycji zawodów. 
Dwójka zawodników znalazła się w  pierw-
szej szóstce w  kategorii kadetów - Madzia 
zajęła 2. miejsce, a Bartek 4.!!! Trudno opisać 
radość naszych zawodników i opiekunów pod-
czas uroczystości wręczania nagród zwycięz-
com. Madzia otrzymała piękny puchar, dyplom 

oraz nagrody rzeczowe. Nadmienić należy, że 
od 3. miejsca dzieliła Bartka przysłowiowa „jed-
na rybka”…

Dodatkowym powodem do radości był fakt 
zajęcia przez Madzię 6. miejsca w końcowej, 
rocznej klasyfikacji zawodów!!! W tej klasyfika-
cji na uwagę zasługuje również bardzo dobre 
14. miejsce Bartka, 31. miejsce Kacpra Boguc-
kiego (który nie startował w ostatnich zawo-
dach) oraz 33 miejsce Kuby na 48 sklasyfiko-
wanych zawodników. Wspomnieć trzeba, że 
jest to pierwszy rok naszych startów w zawodach 
okręgowych, a „młodzi” kadeci (Bartek 10 lat, Ma-
dzia i Kuba 12 lat) walczyli z 13 i 14 latkami!

Jeżeli nasi wychowankowie nie stracą dotych-
czasowego zapału, a  zajęcia w  ramach szkółki 
Ekologiczno – Wędkarskiej „DZIEWIĄTKA” będą 
przebiegały bez zakłóceń, to w przyszłym roku 
sukcesów indywidualnych i drużynowych może 
być jeszcze więcej – czego z całego serca życzy-
my młodym zawodnikom!!!

Z Wędkarskim pozdrowieniem
Dariusz Jasiński

Instruktor Młodzieży

Zawody Pucharowe - Puchar Zarządu Koła nr 9, Puchar Burmistrza, Puchar Prezesa Koła nr 9

Towarzyskie Zawody Spławikowe „Zakończenie Sezonu”

WIADOMOŚCI WĘDKARSKIE

W  dniu 7.11.2010r. na wodzie „Kopana” od-
były się Towarzyskie Zawody Spławikowe 
„Zakończenie Sezonu”. Rozegrały się w  jednej  
4 godzinnej turze. Pomimo wczesnej pory w nie-
dzielę, na starcie zjawiło się 21 zawodników, 
w  tym czterech kadetów. Zawody wygrał kol. 
Jacek Błaszczykowski, kolejne miejsca zajęli:  
2. kol. Grzegorz Tandecki, 3. kol. Bogdan Reciel-
ski, 4. kol. Stanisław Chamczyk, 5. kol. Kamil Woj-
ciechowski, 6. kol. Michał Zapendowski i kol. Pa-
weł Sobolewski. Sędzią głównym zawodów był 
kol. Tomasz Kruciński, któremu pomagał Kapitan 
Sportowy Koła kol. Andrzej Kaliński. Puchar oraz 

dyplomy zwycięzcom wręczył Prezes Koła.
Po zawodach na wszystkich uczestników 

i  opiekunów czekała grochówka i  gorąca her-
batka ufundowana przez kierownictwo restau-
racji „Czarci Róg”. Dziękuję kolegom organizato-
rom za przygotowanie akwenu do zawodów, 
a uczestnikom za wspólnie spędzoną niedzielę. 
Dziękujemy za liczne przybycie na zawody i oby 
taka frekwencja utrzymywała się na kolejnych. 
Zapraszamy do udziału w  następnych zawo-
dach organizowanych przez Zarząd Koła Nr 9 
w Błoniu już w przyszłym roku. Więcej informa-
cji oraz galeria zdjęć na stronie www.kolo9.pl. 

Zapraszamy też do odwiedzania naszej strony.
Z wędkarskim pozdrowieniem

Cezary Wieczorek
Prezes Zarządu Koła Nr 9 w Błoniu

W  jesienne listopadowe popołudnie w „Po-
niatówce” Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Błoń-
skiej zorganizowało spotkanie promocyjne 
książki Jerzego Bezpałko „Historia Zakładów 

Mechaniczno-Precyzyjnych „Mera-Błonie” 
1953-2003”, wydanej przez Towarzystwo Przy-
jaciół Ziemi Błońskiej przy pomocy finansowej 
Burmistrza Błonia i  Rady Miejskiej. Książkę 

można kupić m.in. w Księgarni u Iwony.
Sala koncertowa zapełniła się po brzegi byłymi 

pracownikami, a także kierownikami zakładu. Pa-
nowała atmosfera prawdziwie przyjacielska.

Jak na inżyniera przystało, książka Jerzego Bez-
pałko niezwykle precyzyjnie prezentuje dorobek 
produkcyjny zakładu, wytwarzane na przestrzeni 
lat parkometry, drukarki, automaty telefoniczne, 
deski rozdzielcze do samochodów czy kasy fiskal-
ne. Wiele miejsca poświęcił autor kadrze, zarówno 
kierowniczej, jak i  pracownikom zakładu. Przez 
dziesięciolecia istnienia, przez „Merę” przewinęło 
się kilkanaście tysięcy ludzi i ich historii. Prowadzą-
cy spotkanie prezes TPZB Roman Nowoszewski 

Historia zakładów MERA - BŁONIE

(dokończenie na stronie 13)
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W tym roku Stowarzyszenie na rzecz osób upo-
śledzonych umysłowo lub fizycznie ,,Dobra Wola,, 
Błonie po raz pierwszy zorganizowało festiwal te-
atralno-muzyczny Dajemy Radość, który odbył się 
w Centrum Kultury w Błoniu. Na festiwalu wystąpili  
młodzi artyści ze świetlic środowiskowych i placó-
wek wsparcia dziennego z  terenu powiatu war-
szawskiego zachodniego, przedszkolaki i  ucznio-
wie z  klas integracyjnych, a  także podopieczni 
z Krajowego Stowarzyszenia „Przyłącz Się Do Nas”.

Organizatorom festiwalu przyświecała idea prze-
ciwdziałania wykluczeniu społecznemu. Występy 
grup integracyjnych umożliwiły poznanie i  ak-
ceptowanie specyfiki osób upośledzonych, a  tym 
samym dowiodły, że można kruszyć bariery i prze-
zwyciężać zahamowania. Udział młodych artystów 
w przeglądzie stał się dobrą okazją do zaprezento-
wania umiejętności w muzyce, sztuce, ruchu, a tak-
że w poezji, do poznania nowych, ciekawych form 
spędzania wolnego czasu, do nawiązania nowych 
znajomości.

Przegląd twórczości teatralno-muzycznej składał 
się z dwóch kategorii: występów grupowych oraz 
indywidualnych. Na festiwalu wystąpiło 6 grup:
– dzieci ze Świetlicy Dajemy Nadzieję z  Błonia 
w przedstawieniu „Stworzenie świata” pod kierun-
kiem pań: Joli Kucharek i Edyty Kamińskiej,
– grupa przedszkolaków z Przedszkola z Oddziała-
mi Integracyjnymi Nr 3 w przedstawieniu „Przygo-
dy zwierząt”,
– Figliki i Psotniki - uczniowie z klas integracyjnych 
ze Szkoły Podstawowej Nr 2 w przedstawieniu „Psy 
i koty – ich figle i psoty” – pod kierunkiem pań: Ma-
rioli Siedleckiej i Małgorzaty Czarneckiej-Jaśkiewicz,
– kabaret Horrorek z  Koła Teatralnego ze Szkoły 
Podstawowej Nr 2 w  przedstawieniu „Królewna 
Śmieszka” pod kierunkiem pań: Anety Paczesnej 
i Edyty Kujej,
– grupa dzieci ze Świetlicy Środowiskowej z  Oża-
rowa Maz. pod opieką pani Eweliny Grzybowskiej-
Antoniak,
– grupa osób z Krajowego Stowarzyszenia „Przyłącz 
Się Do Nas” z programem „Barwy Tęczy”. Grupa re-
prezentowała Środowiskowy Dom Samopomocy 
w Łubcu. Opiekunowie: Magdalena Małecka, Mag-
dalena Popowska, Marcin Mandes.

W  kategorii występów indywidualnych wzięło 

udział 3 wykonawców:
– Ania Ostrowska – ze Świetlicy Środowiskowej 
„Lipa” w Łazach,
– Ola Cieplińska ze Świetlicy Rodzinnej w Łomian-
kach,
– Konrad Mokrzycki – z  Ośrodka Rehabilitacyjno-
Terapeutycznego w Bliznem Jasińskiego.

Jak na festiwal przystało, występy uczestników 
oceniało jury w składzie: przewodnicząca – Barbara 
Gębala – dyrektor PCPR w Ożarowie Maz., Wanda 
Wójcicka - członek prezydium Rady Miejskiej, Boże-
na Wronikowska – kierownik OPS w Ożarowie Maz., 
ks. Tadeusz Jaworski – proboszcz parafii Narodze-
nia Pańskiego, Jarosław Giza, Marek Gołębiowski 
– członkowie zespołu Maxi Dance.

Wykonawcy zaprezentowali wysoki poziom arty-
styczny. Każdy występ cieszył się dużym uznaniem 
i  jury wszystkim uczestnikom przyznało I miejsce. 
W  nagrodę każdy z  wykonawców otrzymał pa-
miątkowy medal, a każda z grup statuetki przedsta-
wiające maski teatralne. Wszystkim wykonawcom 
gratulujemy. Jako organizatorzy festiwalu zostali-
śmy również docenieni i nagrodzeni. Otrzymaliśmy 
piękną maskę wenecką, podarowaną przez panią 
Wandę Wójcicką, za co bardzo dziękujemy.

Nasze serdeczne podziękowania kierujemy do 
Burmistrza Zenona Reszki za życzliwość, wsparcie 
i pomoc w działalności Stowarzyszenia, do dyrekto-
ra Centrum Kultury Wojciecha Kowalczyka za udo-
stępnienie sali na organizację przeglądu teatral-
no-muzycznego i do wszystkich, którzy pomagali 
nam w  przygotowaniach do festiwalu oraz dbali 
o  prawidłowy przebieg imprezy, do pani Bożeny 
Wronikowskiej - kierownik OPS z  Ożarowa Maz., 
która ufundowała dla młodych artystów paczki ze 
słodyczami, do członków jury, do grupy tanecznej 
Brawo Duo oraz zespołów Maxi Dance i   Ritmo 
Libre, którzy swoimi występami uświetnili nasz 
festiwal, do pana Marka Frejnika, który uwiecznił 
wszystkich uczestników na zdjęciach. Dziękujemy 
również pani Anicie Bączyk za konferansjerkę. Był 
to jej debiut w tej roli i to bardzo udany.

Stowarzyszenie Dobra Wola Błonie bardzo 
serdecznie dziękuje wszystkim wykonawcom za 
udział w przeglądzie teatralno-muzycznym mając 
nadzieję, że festiwal Dajemy Radość wpisze się na 
stałe w kalendarz błońskich imprez i spotkamy się 
znów za rok.

Bożena Baranek

zwrócił uwagę na potrzebę opisania stosunków 
społecznych, życia kulturalnego „merowców” – bo 
tak sami o sobie mówią byli pracownicy.

Myślę, że można zaryzykować tezę, że nie ma 
żadnej rdzennie błońskiej rodziny, w której ojciec, 
brat, matka lub siostra nie zetknęli się z  pracą 
w MERZE. W zakładzie zawiązywały się przyjaźnie, 
rodziły miłości. Sam burmistrz zdradził zebranym, 
że i jego małżeństwo jest „merowskie”.

Kapitalizm, gospodarka wolnorynkowa, upa-
dek komunizmu to rzeczy, które nas cieszą, któ-
rych wartości nikt nie jest w stanie podważyć, mu-
simy mieć jednak świadomość tego, że na przeło-
mie wieków, w dobie transformacji i optymizmu, 
nad wieloma błońskimi rodzinami zawisło widmo 
bezrobocia. Dziś, gdy emocje opadły, a wszyscy 
jakoś się odnaleźli w  obecnych warunkach po-
zostają tylko dobre wspomnienia z  tamtych lat. 
Wszak dla wielu były to najpiękniejsze lata mło-
dości, wkraczania w dorosłość, samodzielność.

Justyna Sobiecka

Festiwal DAJEMY RADOŚĆ

CZAS NA CZYTANIE

Cykl spotkań literacko-plastycznych

Biblioteka Publiczna Gminy Błonie zaprasza 
dzieci i rodziców na zajęcia biblioteczne              

pod hasłem „CZAS NA CZYTANIE”, 
które odbywać się będą  

w Oddziale  dla Dzieci  w każdą środę                                        
w godz. 13.00 – 18.00 

Głośnemu czytaniu towarzyszyć będą kon-
kursy plastyczne, i wspólne zabawy oparte  

na przeczytanej lekturze.
  

Historia zakładów MERA - BŁONIE
(dokończenie ze strony 12)
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Z HISTORII GMINY

Są życia takie, jak poematy
Sercem pisane przez długie lata…
Trudne rozstania, radosne powroty
Frontowe losy dzielnego człowieka
Uwikłanego w wojny okropności!
I nowe życia, i nowe miłości!
A w tle… historia minionego wieku…

Taka refleksja towarzyszyła moim spotkaniom 
z  panem Janem Łubniewskim. Człowiekiem z  po-
zoru zwyczajnym, a przecież niezwykłym. Był żywą 
kroniką minionego wieku. Harcerz, żołnierz II wojny 
światowej, który z  rodzinnej Wileńszczyzny wyru-
szył na front, by po 30 latach wojennej tułaczki zna-
leźć są w naszym Błoniu, bo jego rodzinna ziemia 
do Polski już nie należała. Tu znalazł swoją ukochaną 
żonę, tu przyszło na świat troje jego dzieci i wśród 
nas przeżył pięknie i mądrze resztę swego życia.

Zmarł w  wieku 94 lat. W  środę 24 listopada 
2010r. pożegnaliśmy Pana Jana – żołnierza, poetę, 
jednego z najstarszych naszych mieszkańców.

Nas łączyła przyjaźń wieloletnia i szczególna – 
miłość do poezji. Wychowani na ideałach piękna, 
dobra i prawdy – wracaliśmy wspomnieniami do 
lat szkolnych i do poezji. Lubiliśmy te rozmowy 

w moim ogrodzie na ławce pod orzechem. Pro-
sił o ocenę wierszy, którymi obdarzał nas z okazji 
różnych uroczystości i  spotkań przed ratuszem, 
w kościele, czy w naszej kochanej „Poniatówce”. 
Ciekaw był, jak odbieram tę jego poezję i bardzo 
cieszył się, gdy chwaliłam go za szczególną mi-
łość do pięknego słowa.

Znany był Pan Jan nie tylko dzięki swym wier-
szom, ale powszechnie szanowany za wierność 
Kościołowi i pobożność.

Piękną homilią i  serdecznym wspomnieniem 
pożegnał go ksiądz Jan Wolski – zawsze życzliwie 
oceniający poetycki talent i serdecznie zaprasza-
jący pana Jana do recytacji wierszy w  naszym 
kościele przy okazji szczególnych uroczystości. 
A i sam często wiersze te odczytywał, co bardzo 
cieszyło ich autora, bo ksiądz czynił to zawsze 
z szacunkiem i wzruszeniem.

Ciepłym, serdecznym wspomnieniem poże-
gnał Pana Jana również burmistrz, który pod-
kreślił, że ideałom: Bóg, Honor, Ojczyzna Jan 
Łubniewski wierny był aż po kres swego życia. 
Nasz burmistrz okazywał Panu Janowi wiele ser-
deczności i opiekuńczości, zwłaszcza w tych naj-
trudniejszych chwilach słabości i choroby, a także 
odchodzenia. Pomagał także rodzinie utrudzonej 
długotrwałą chorobą zmarłego.

Licznie zgromadzeni na cmentarzu wysłucha-
liśmy serdecznego, ostatniego już pożegnania 

żony Pana Jana, która w imieniu własnym, dzieci 
i wnuków dziękowała mu za długie, wspólne lata 
szczęśliwego małżeńskiego i rodzinnego życia.

Ostatnim akcentem uroczystości pożegnal-
nych była wzruszająca melodia odegrana na 
trąbce, towarzysząca nam do końca.

Niechaj dobry Bóg obdarzy Cię niebem, drogi 
nasz Przyjacielu.

Alicja Kwiatkowska

Rodzinie oraz Bliskim wyrazy głębokiego 
współczucia i słowa otuchy z powodu śmierci  

Ś. P. 
Jana Łubniewskiego 

błońskiego Poety - Żołnierza września 1939 r. 
Kombatanta Związku Kombatantów RP 

i BWP Koło Miejskie w Błoniu
 

składają:
 

Burmistrz Błonia, przedstawiciele związków kom-
batanckich z  terenu gminy, pracownicy Urzędu 
Miejskiego i  wszystkich jednostek organizacyj-
nych oraz stowarzyszenia i organizacje społeczne 
z terenu Gminy Błonie

Ostatnie pożegnanie

Życie jak poemat…

„Sprzedaj krowy, sprzedaj konie, kup zegarek 
marki Błonie” – taki napis na wielkim monitorze 
witał odwiedzających salon „Od Czasu do Czasu” 
w warszawskich Złotych Tarasach. Witał i zapra-
szał do obejrzenia wystawy błońskich czaso-
mierzy zatytułowanej „Przystanek–Zegarek”, 
zorganizowanej przez wspomniany salon i Klub 
Miłośników Zegarów i Zegarków. Błońskie cza-
somierze cieszą się zainteresowaniem zbiera-
czy, kolekcjonerów i to właśnie oni podjęli trud 
usystematyzowania i  opisania tych wyrobów. 
W katalogu, dostępnym na stronie internetowej 
Klubu, wymieniono znane rodzaje kopert i de-
kli oraz tarcze z różnymi na-
zwami zegarków: Alfa, Arras, 
Atlas, Bałtyk, Blonex, Błonie, 
Delfin, Dukat, Jantar, Kurant, 
Lech, Polan, Super, Wars. Kto 
dziś pamięta wszystkie te na-
zwy? A kto wymyślał je przed 
laty w fabryce? – zastanawia-
no się na spotkaniu. Może 
podpowie ktoś z  ówcze-
snych pracowników fabryki?

Na wystawie zgromadzono zegarki i  tarcze 
ilustrujące poszczególne opisy katalogowe. 
Opiekę naukową nad ekspozycją objął prof. 
Zdzisław Mrugalski, przygotowali ją Filip Szy-
maniak i  Władysław Meller, zaś eksponaty 
wypożyczyli członkowie Klubu i  błoński ze-
garmistrz Stanisław Kordylewicz. W  sobotnie 
przedpołudnie 27 listopada zorganizowano 
w  salonie otwartą dyskusję nad katalogiem 
i  wystawą. W  spotkaniu wzięło udział trzech 
pracowników Zakładów, którzy przed laty pra-
cowali na wydziale montażu zegarków: inż. 
Jerzy Bezpałko, Stanisław Kordylewicz i Roman 

Nowoszewski. Uczestnicy spotkania zasypali 
ich pytaniami: jak wyglądała hala montażu, 
jak przebiegał proces technologiczny, jakie 
były warunki pracy, kto tworzył załogę wydzia-
łu, czyli przekrój społeczny pracowników, jak 
kształtowały się zarobki, czy wyróżniający się 
pracownicy otrzymywali w  nagrodę zegarki, 
ile zegarków produkowano na jednej zmianie.

Gdy poinformowaliśmy o powstającym Mu-
zeum Błonia, Władysław Meller przekazał do 
przyszłych zbiorów okolicznościową plakietkę 
z napisem: „W podziękowaniu za pomoc przy 
organizacji wystawy Przystanek Zegarek”; nad 
napisem przymocowano oryginalny mostek 
błońskiego zegarka z wygrawerowanym logo 
Zakładów. Inni uczestnicy spotkania wyrazili 
gotowość ofiarowania Muzeum niektórych 
zegarków i ich części ze swoich zbiorów.

Towarzystwo Przyjaciół Zie-
mi Błońskiej apeluje o  prze-
kazywanie na ręce członków 
Zarządu (tel. 601-272-189) 
zegarków i  innych wyrobów 
merowskich oraz ich części lub 
innych zakładowych pamią-
tek (zdjęcia, druki, dyplomy). 
Wszystkie one trafią nieba-
wem do muzealnych gablot.

Roman Nowoszewski

Zegarek marki Błonie
Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Błońskiej
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Tradycyjnie, jak co roku, organizowana 
jest konferencja metodyczna dla nauczycie-
li-bibliotekarzy z  Powiatu Warszawskiego Za-
chodniego. Organizatorem jest Pedagogiczna 
Biblioteka Wojewódzka im. KEN w Warszawie– 
Filia w  Błoniu. Takie spotkanie miało miejsce 
w dworku Poniatówka. Pierwszym i najciekaw-
szym dla uczestników punktem było zwiedza-
nie pięknego, nowoczesnego budynku Cen-
trum Kultury. Wszystkich zebranych powitał 
dyrektor CK  Wojciech Kowalczyk. Opowiedział 
nam o  najbliższych planowanych imprezach 
kulturalnych oraz zaprosił na projekcje kino-
we, również w  wymiarze 3D. Przewodnikiem 
po obiekcie był p. Jastrzębski, który objaśnił 
zwiedzającym przeznaczenie poszczególnych 
pomieszczeń. Nas najbardziej interesował lokal 
z przeznaczeniem dla potrzeb biblioteki peda-
gogicznej o powierzchni użytkowej 220 m 2.

Po tej miłej wycieczce wszyscy biblioteka-

rze wrócili do Poniatówki na merytoryczną 
część konferencji. Tematem, który uznaliśmy za 
ważny i  dotyczący bezpośrednio środowiska 
bibliotekarskiego, były Zmiany społeczno-eko-
nomiczne w  kraju i  ich wpływ na funkcjonowa-
nie i  działalność bibliotek szkolnych i  pedago-
gicznych. Gorącym tematem, który poruszył 
środowiska nie tylko bibliotekarzy, ale także 
naukowców i twórców, jest projekt pozornych 
oszczędności niektórych samorządów, czyli 
łączenie, a raczej zastępowanie bibliotek szkol-
nych, publicznymi. Taki eksperyment, który 
wywołał lawinę protestów, przeprowadzono 
w szkołach Wrocławia i  Jarocina. Problem ten 
dotyczy również bibliotek pedagogicznych. Li-
kwidacja filii to wielka strata dla społeczeństw 
lokalnych. To jedyne tego typu placówki na-
ukowe w  powiatach, z  których korzystają 
nauczyciele, studenci i  inni czytelnicy. Aby 
uniknąć w  przyszłości takiej sytuacji, przed-
stawiciele Związku Nauczycielstwa Polskiego, 
Stowarzyszenie Bibliotekarzy Polskich oraz 
Towarzystwo Nauczycieli Bibliotekarzy Szkół 
Polskich uzgodnili, że należy zmienić prawo 
oświatowe. Konieczna jest zatem nowelizacja 
ustawy o  systemie oświaty. Autorzy projektu 
chcą, by w  ustawie zapisano: szkoła ma obo-
wiązek zapewnić uczniom dostęp do biblioteki 
szkolnej - centrum informacji oraz, że biblioteka 
ma być czynna w godzinach pracy szkoły. Zapro-
ponowali także, aby biblioteka szkolna po go-

dzinach pracy mogła pełnić funkcję biblioteki 
publicznej w  tych miejscowościach, gdzie nie 
ma publicznej placówki. W projekcie zapisano 
także, że w  przypadku takiego rozwiązania, 
pierwszeństwo w  zatrudnieniu w  tych biblio-
tekach będą mieli nauczyciele-bibliotekarze 
z odpowiednim przygotowaniem.

Wizja likwidacji nie ominęła również naszej 
placówki. 35 lat działalności biblioteki po-
zwoliło jednak na zdobycie ogromnego man-
datu zaufania społecznego i  poparcia władz 
lokalnych. Dobra współpraca zaowocowała 
pięknym, nowoczesnym lokalem na miarę XXI 
wieku. Obecnie jesteśmy na etapie zamawiania 
mebli i aranżacji wnętrz.

Po omówieniu problemu likwidacji bibliotek 
wywiązała się żywa dyskusja. Każdy z  uczest-
ników miał przysłowiowe ,,5 minut

,,
, aby opo-

wiedzieć o  stanie swojej placówki. Sytuacja 
przedstawiała się bardzo różnie. Począwszy 
od bibliotekarzy, którzy są prawie zadowo-
leni, poprzez tych, którzy dostają niewielkie 
pieniądze na zakup nowości (najczęściej uzu-
pełnienie lektur), poprzez takich, którzy muszą 
prosić ,,o  każdy grosz

,,
. Wszyscy bibliotekarze 

życzyliby sobie, aby ich biblioteki miały wyod-
rębniony (chociaż niewielki) budżet, określony 
na początku każdego roku szkolnego, którym 
mogliby dysponować, kiedy tylko zajdzie taka 
potrzeba.

Anna Buźniak

„Kiedy masz jakieś wątpliwości, idź do biblioteki” Joanne K. Rowling

Drogi Czytelniku
Jesienią na terenie LKS 

„OLYMP” w Błoniu zorganizo-
waliśmy III Mazowiecki Tur-
niej Tenisa Stołowego pod 
patronatem dyrektora MCPS 
p. Zdzisława Biszewskiego 

oraz I  Integracyjny Piknik Rodzinny dla miasta 
Błonie pod patronatem burmistrza Błonia Ze-
nona Reszki we współpracy z Gminną Komisją 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

W  turnieju tenisa stołowego udział wzięły 
kluby abstynenckie z Sierpca, Otwocka ,Ursusa, 
Grodziska Maz., Warszawy i nasz „KRES” Błonie. 
Odbył się również mecz piłki siatkowej pomię-
dzy OSP Błonie a „KRES” Błonie, zarówno męż-
czyzn jak i kobiet.

I  Integracyjny Piknik Rodzinny swoją obecno-
ścią zaszczycili zastępca burmistrza Marek Ksią-
żek, przewodnicząca GKRPA Wanda Wójcicka, sto-
warzyszenie „Przyłącz się Do Nas” z Łubca, liczne 
rodziny z dziećmi z Błonia i okolic oraz członkowie 
zaprzyjaźnionych stowarzyszeń abstynenckich.

Zorganizowaliśmy liczne konkurencje sporto-
we oraz plastyczne. Wszyscy świetnie bawili się 
przy różnego rodzaju grach. Podczas trwania 
pikniku serwowaliśmy dania i wypieki własnego 
wyrobu. Czas umilały nam zaprzyjaźnione ze-
społy abstynenckie m.in.: Ania i Krzysztof Lorenc 
z  Warszawy, Andrzej Nikitin z  Grodziska Maz. 
oraz nasz zespół z klubu „KRES”.

Serdeczne podziękowania kierujemy do 
sponsorów: marketu „Marcpol” z  Błonia, wła-
ściciela hurtowni napojów p. Andrzeja Gzuli, p. 
Zygmunta Karlickiego za udostępnienie sali i te-
renu „OLYMPU” na zorganizowanie pikniku, stra-
żakom z OSP za prezentację wozu strażackiego 
oraz p. Zdzisławowi Biszewskiemu jak i  burmi-
strzowi Zenonowi Reszce za ufundowanie licz-
nych pucharów, dyplomów i nagród.

Silna grupa „KRES” pojechała na turniej tenisa 
stołowego do Sierpca, gdzie zdobyliśmy I miejsce 
w deblu mężczyzn, II i III w singlu kobiet, I miejsce 
w singlu młodzieży oraz I w piłce siatkowej.

W  Mazowieckiej Lidze Tenisa Stołowego 
„GLADIATOR” osiągnęliśmy bardzo dobry wynik:
„KRES” Błonie –„VIKTORIA” Radom 13 : 7

E.P

Klub „KRES” z siedzibą przy  
ul Piłsudskiego 2/4  

czynny jest w godz.:
Poniedziałek 17.00 - 20.30

Wtorek 13.00 - 20.30
w tym dniu przyjmuje terapeuta  

mgr Ewa Głowacka
Środa 17.00 - 20.30

Czwartek 17.00 - 20.30
Piątek 17.00 - 20.30

Sobota 17.00 - 20.30
Niedziela 15.00 - 20.30

w tym dniu od 15.00 do 17.00 miting grupy AA 
„NADZIEJA”

Sprzedam mieszkanie  
w Bieniewicach  

(pokój z kuchnią)  
o powierzchni 32 m²

Tel. 692 370 069,  
604 598 893
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• Słuch to zmysł; jest to zdolność wrodzona, 
jeżeli fizyczne struktury nie są uszkodzone.

• Słuchanie to zdolność wyćwiczona; uwagę 
kierujemy na to, czego słuchamy.

• Przetwarzanie słuchowe opisuje centralne 
mechanizmy przetwarzania fal dźwiękowych.
Intensywny rozwój badań dotyczących 

przetwarzania słuchowego zawdzięczamy 
Alfredowi Tomatisowi, który stworzył metodę 
terapeutyczną opartą na trzech założeniach:
• Nasz głos wytwarza tylko te dźwięki, które 

możemy słyszeć.
• Jeśli zmienia się nasz słuch, natychmiast 

bez naszej świadomości zmienia się głos.
• Jest możliwość zmiany głosu poprzez trening 

słuchowy, który będzie trwał określony czas.
Tomatis osobiście leczył największych mu-

zyków m.in. Marię Callas, Pavarottiego, akto-
rów jak Depardieu, D. Auteuil, E. Singer, Romy 
Schnaider. Badania dr Tomatisa pokazały, 
że uszy odgrywają kluczową rolę nie tylko 
w kontroli głosu i mowy. Ucho wpływa także 
na świadomość ciała i kontroluje równowagę.

Terapia odbywa się w  specjalnych ośrod-
kach, w  których pacjent przez kilka godzin, 
przez tzw. elektroniczne ucho słucha specjal-
nie filtrowaniej muzyki. Prace Tomatisa dały 
początek innym rodzajom terapii słuchowych. 
Niektóre z nich mogą odbywać się w warun-
kach domowych. Są łagodniejsze i dłuższe, ale 
także o dużej skuteczności.

Domowe treningi słuchowe dostępne 
w Polsce to:
• Das Warnke Verfahren
• IAS Johansen.

CO WYRÓŻNIA METODĘ KJELDA JO-
HANSENA (IAS)
• Muzyka w metodzie IAS jest specjalnie skom-

ponowana, aby obejmować zakresem różne 
częstotliwości potrzebne do stymulacji.

• Obiektywna diagnoza za pomocą audiometru.
• Każde dziecko otrzymuje indywidualny 

program, który będzie najlepiej pasował do 
jego możliwości słuchowych.

• Kjeld przyjął, że jest różnica między funk-
cjonowaniem lewego i prawego ucha.

• Przyjął, że można wzmacniać działanie słu-
chowej stymulacji, jeśli specyficzne obszary, 
w których występują problemy (zgodnie z wy-
nikami audiogramu) zostaną pobudzone.

• Johansen IAS redukuje sygnał na częstotliwo-
ściach, których w porównaniu do optymalnej 
krzywej są zbyt wrażliwe i podnosi natężenie 
sygnału na tych częstotliwościach, które są 
zbyt mało wrażliwe.

• Uważał, że poprzez stymulację konkretnych 
obszarów mózgu, problemy z  nadmierną 
wrażliwością można redukować.

• Pionierska praca Johansena IAS to stworze-
nie programu o tego typu indywidualizacji 
dla konkretnej częstotliwości w  oparciu 
o wyniki audiogramu.

WSKAZANIA DO PODJĘCIA DIAGNOZY 
ZABURZEŃ PRZETWARZANIA SŁU-
CHOWEGO
• częste infekcje ucha, problemy ze słuchem,
• trudności ze słuchem przy dużym natęże-

niu odgłosów w tle,
• trudności ze zrozumieniem wypowiedzi 

ustnych,
• nadwrażliwość na głośne dźwięki lub okre-

ślone tony,
• mowa monotonna, bez wyraźnej intonacji, 
• opóźniony rozwój mowy, ubogi zasób wy-

razów i gramatyki,
• trudności z  wypowiadaniem zdań złożo-

nych, zadawaniem pytań i  z  zainicjowa-
niem rozmowy,

• liczne błędy w czytaniu, pisaniu,
• trudności z koncentracją uwagi, ze skupie-

niem na głosie osoby mówiącej,
• problemy z  nawiązaniem kontaktów i  za-

wieraniem znajomości,
• trudności ze zrozumieniem i  wykonaniem 

poleceń ustnych,
• trudności z  wykonaniem pracy w  sytuacji 

wielu odgłosów w tle (lepsze funkcjonowa-
nie w sytuacji 1na 1),

• opóźnione reakcje na własne imię (zwłasz-
cza w dużej grupie) lub brak reakcji,

• dłuższe, niż to konieczne, wykonywanie 
prac domowych, 

• w  wyniku błędów związanych z  brakiem 
zrozumienia poleceń, czynności wykony-
wane są niepoprawnie, tak jak się dziecku 
wydaje, a nie tak, jak było w zadaniu,

• polecenia wykonywane są znacznie póź-
niej, po zaobserwowaniu, jak to inni wyko-
nują, zdania wypowiadane są powoli, czę-
sto z dużym wysiłkiem.

Beata Kynczew
Małgorzata Czarnecka- Jaśkiewicz

pedagodzy terapeuci w SP2
z Oddziałami Integracyjnymi w Błoniu

Słuchanie i słyszenie. Rejestracja i przetwarzanie bodźców słuchowych.

Z  okazji Dnia Edukacji Narodowej odbyła 
się wycieczka integracyjna członków Sto-
warzyszenia Emerytów Oświaty „Młodzi Du-
chem”, pracujących nauczycie-
li i  uczniów Gimnazjum nr 1 
z Błonia do Kazimierza Dolnego. 
Przywitała nas Wisła, wyjątko-
wo spokojna i  cicha tego dnia. 
Każdy, kto odwiedzi Kazimierz, 
doświadczy pozytywnych wzru-
szeń. Nastrój tego miasta daje 
spokój oraz ukojenie duszy i cia-
ła. Kamieniczki na Rynku two-
rzą klimaty barwnego, bogato 
inkrustowanego renesansu ka-
zimierzowskiego. Malownicze 
miasto z cudownymi zakątkami, 
sklepiki z  pamiątkami, galerie 

z  obrazami, młode pary pozujące do zdjęć, 
bryczki i konie, motocykle, mieszkańcy i turyści 
to mix, który zobaczyliśmy w blasku jesienne-

go słońca. Odwiedziliśmy Kościół Farny, Górę 
Trzech Krzyży, z  której ujrzeliśmy wspaniałą 
panoramę Kazimierza. Wokół zielone jeszcze 
drzewa, gdzieniegdzie barwione złocieniami, 
to uczta dla oczu. Pokonaliśmy również Wąwóz 
Korzeniowy, gdzie zapanowała atmosfera ta-

jemnicy wśród drzew, których 
odsłonięte, gołe korzenie uka-
zały swoje piękno.

Wszyscy uczestnicy poko-
nywali trudy podróży, spa-
cerów, wspinaczek z  uśmie-
chem na twarzy, bo chociaż 
przybywa nam lat, przybywa 
nam kilogramów, ubywa 
przyjaciół, ale ani ty, ani ja nie 
starzejemy się.

Pani Adeli Rumak - organi-
zatorce wyjazdu bardzo dzię-
kujemy.

Barbara Zalech

Wyjazd do Kazimierza Dolnego
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Każdego roku w Gimnazjum nr 2 organizowa-
ny jest ,,Dzień języków obcych”. Impreza ta ma na 
celu przybliżenie kultury i zwyczajów panujących 
w innych krajach europejskich. W tym roku dzień 
ten zorganizowaliśmy 3 grudnia.

W pierwszej części naszego święta odbyła się 
prezentacja poszczególnych państw. Wszystkie 

sale lekcyjne zamieniły się w atrakcyjne zakątki 
Europy. I tak mogliśmy podziwiać: panoramę Alp, 
złote plaże Hiszpanii, ulice Paryża uwieńczone Łu-
kiem Triumfalnym, w Wiedniu można było wysłu-
chać muzyki Mozarta, w Niemczech obejrzeć mur 
berliński, w Rosji spotkaliśmy legendarnego Ra-
sputina i zobaczyliśmy matrioszki, Włochy zapro-
siły nas na rzymską ucztę, zaś Holandia przywitała 
krajobrazem wiatraków i tulipanów. Anglia przed-
stawiła piękną panoramę Londynu z Tower Brid-
ge, czerwonymi autobusami i Big Benem. Na ko-
niec św. Mikołaj i renifery z Finlandii przypomniały  
o nadchodzących świętach Bożego Narodzenia.

W drugiej części imprezy wszystkie klasy śpie-
wały znane przeboje w języku angielskim. Mię-

dzy innymi mogliśmy usłyszeć melodie takich 
zespołów i wykonawców jak: Boney M, Michael 
Jackson, Elvis Presley, Opus i wielu innych.

Podczas naszego święta mogliśmy spróbować 
potraw charakterystycznych dla danego kraju, 
były to m.in.: pierogi ruskie, hiszpańskie gazpa-
cho, tortilla, francuskie ślimaki, sałatka grecka, 
sery szwajcarskie i wiele innych.

Uczniowie przygotowywali się przez wiele dni. 
Doskonalili umiejętność pracy w grupie, wyka-
zali się pomysłowością, kreatywnością i wiedzą.  
A 3 grudnia wszyscy bawili się doskonale.

Dzień języków obcych zorganizowała p. Moni-
ka Nowik we współpracy z wychowawcami klas.

Uczniowie G2

Dzień języków obcych w Gimnazjum nr 2

Czy któraś z nich w przyszłości
będzie redagować „BIS”?

Jakiś temu zostałam zaproszona na spotka-
nie redakcji gazetki „HUGO NEWS” wydawanej 
przez uczennice Gimnazjum nr 1. Podczas 
spotkania był czas na omówienie etapów po-
stawania gazety, znaków używanych przez 
osoby zawodowo zajmujące się korektą tek-
stów. Przeglądając archiwum, od pierwszego 
numeru z 1 kwietnia (!) 2003 roku aż do dziś, 
obserwowałyśmy jak przez lata zmieniała się 
szata graficzna, logo, papier…

Posiadanie numeru ISSN (International Stan-
dard Serial Number - Międzynarodowy Znorma-
lizowany Numer Wydawnictwa Ciągłego) obli-
guje mnie do tego, by każdego miesiąca ponad 
20 bibliotek w kraju (m.in. Biblioteka Narodowa, 

Biblioteka Jagiellońska) 
i  burmistrzowie okolicz-
nych gmin otrzymywali 
przesyłkę z  „Błońskim In-
formatorem Samorządo-
wym”. Wynika z  tego, że 
znają nas w całej Polsce!

Kiedy cztery i  pół roku 
temu podjęłam się pracy 
w  „Błońskim Informato-
rze Samorządowym”, ktoś 
powiedział mi: „musisz tę 
gazetkę pokochać jak swo-
je własne dziecko”. I  tak się 
stało; czasem trzeba „zarwać 
noc”, stawić czoła porażce, 
przyjąć krytykę, ale jedno-
cześnie pamiętać, że każde-
go miesiąca na nowy numer 
czekają Czytelnicy. Pamiętaj-
cie o tym w redakcji „HUGO 
NEWS”! Trzymam kciuki za 
Waszą gazetkę, życzę powo-
dzenia i wytrwałości!

Justyna Sobiecka

Kącik adopcyjny
Prowadzony przez Grupę Przyjaciół Zwierząt

Jestem Minka, tak mnie nazwały dziewczyny  
w domu tymczasowym, gdzie przebywam w ocze-
kiwaniu na DOM. Zostałam przywiązana w zimną 
mroźną noc do furtki jakiegoś domostwa, niestety 
tam nie mogłam zostać, mieszkańcy tego domu 
mieli już dwa psy. Na szczęście wiedzieli, co zro-
bić. Dzięki nim przyjechały po mnie moje obecne 

opiekunki. Dziś nie grozi mi zimno czy głód. Jestem 
malutką, drobną 2,5 miesięczną czarno-podpalaną 
sunią. Mam bardzo króciutką sierść, przypominam 
trochę ratlerka, tak mówią dziewczyny. Nie wiem 
dla czego Pan zostawił mnie w takie zimno. Przecież 
mogłam się udusić! Czy o to mu chodziło? Niech 
wie, że żyję! Pozbył się mnie jak śmiecia, to przykre, 
ale nie wszyscy ludzie są tacy jak on. Powinno być 
mu wstyd, że tak postąpił. Dziś jestem już nauczona 

czystości wiem, że nie wolno załatwiać się w domu, 
ani gryźć przedmiotów. Jestem grzeczna i bardzo 
wdzięczna za uratowanie życia. Teraz czekam ciągle 
na swojego opiekuna, który da mi poczucie bezpie-
czeństwa i nie porzuci jak poprzedni. W zamian ja 
zostanę jego przyjacielem do końca mych dni.
Telefony kontaktowe:
507-415-468 po godz. 16.00, 602-655-645  
po godz.,17.00, 605-689-739
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OKRĘG 1
Lista nr 5 - KOMITET WYBORCZY PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ 
1 Wojtyński Krzysztof  53 Błonie  45 1.91% Nie
2 Krasnowska Krystyna  61 Błonie  78 3.32% Nie
3 Michalak Grzegorz  25 Błonie  20 0.85% Nie
4 Starnawski Stanisław Maria  19 Błonie  26 1.11% Nie
5 Tomczyk Sławoj  68 Błonie  33 1.40% Nie
6 Pawlak Paweł Przemysław  24 Błonie  6 0.26% Nie
7 Chojnacki Tomasz Jerzy  45 Błonie  19 0.81% Nie
8 Kowalczyk Grażyna  49 Błonie  7 0.30% Nie
9 Ziomek Danuta Magdalena  62 Błonie  12 0.51% Nie
Głosów na listę    246 10.47% 

Lista nr 21 - KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW "KOCHAM BŁONIE" - Zarejestrowana
1 Grabarek Zenobiusz Stanisław  61 Błonie  19 0.81% Nie
2 Pietraszewski Artur  39 Błonie  23 0.98% Nie
3 Scencelek Mariola  30 Błonie  19 0.81% Nie
4 Pietrzak Rafał Marcin  36 Błonie  5 0.21% Nie
5 Owczarek Mirosława Maria  53 Błonie  11 0.47% Nie
6 Gawrońska Monika Katarzyna  30 Białuty  6 0.26% Nie
Głosów na listę    83 3.53% 

Lista nr 22 - KOMITET WYBORCZY STOWARZYSZENIA "ZGODA I ROZWÓJ" - Zarejestrowana
1 Biedrzycka-Misiak Anna  34 Błonie  46 1.96% Nie
2 Mieszkowski Adam Jacek  38 Błonie  3 0.13% Nie
3 Frączkowski Adam Andrzej  41 Błonie  16 0.68% Nie
4 Woźniak Paulina Anna  27 Błonie  1 0.04% Nie
5 Trojańczyk Arkadiusz  50 Błonie  4 0.17% Nie
6 Wąsik Sebastian  21 Błonie  7 0.30% Nie
7 Dębkowski Michał  30 Błonie  10 0.43% Nie
8 Mańkowski Paweł  24 Błonie  17 0.72% Nie
9 Zdanowicz-Nogaj Wioleta  48 Pass  6 0.26% Nie
Głosów na listę    110 4.68% 

Lista nr 23 - KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW ZENONA RESZKI "BŁONIE- PRZYSZŁOŚĆ" - Zarejestrowana
1 Waśniewska Irena Anna  56 Błonie  235 10.00% Tak
2 Kuliński Karol  74 Błonie  128 5.45% Nie
3 Wysocki Zbigniew Leon  60 Błonie  47 2.00% Nie
4 Szymańska Helena  58 Błonie  178 7.57% Tak
5 Wójcik Józef  66 Błonie  55 2.34% Nie
6 Frejnik Marek  58 Błonie  63 2.68% Nie
7 Malejko Tomasz Edward  59 Błonie  99 4.21% Nie
8 Boczkowski Jan  57 Wawrzyszew  10 0.43% Nie
9 Scencelek Beata Magdalena  22 Radzików  48 2.04% Nie
10 Uraszewski Jarosław Emil  27 Błonie  142 6.04% Tak
11 Witek Paweł Andrzej  43 Błonie  29 1.23% Nie
12 Sobiecka Ewelina  51 Błonie  36 1.53% Nie
Głosów na listę    1070 45.53% 

Lista nr 24 - KOMITET WYBORCZY FORUM SAMORZĄDOWE GMIN - Zarejestrowana
1 Kołota Marcin Jarosław  37 Błonie  360 15.32% Tak
2 Wieczorek Cezary Robert  35 Błonie  111 4.72% Tak
3 Buzalski Jaromir Mariusz  46 Błonie  37 1.57% Nie
4 Sidor Mariusz Sylwester  29 Błonie  34 1.45% Nie
5 Sierakowski Tomasz Piotr  45 Błonie  73 3.11% Tak
6 Skalski Marcin  34 Błonie Wieś  21 0.89% Nie
7 Ciećwierz Dariusz  33 Błonie  58 2.47% Nie
8 Gręda Elżbieta  52 Błonie  56 2.38% Nie
9 Bytoński Jan Marek  54 Błonie  35 1.49% Nie
10 Krysztofik Danuta  49 Piorunów  19 0.81% Nie
11 Szaciłło Jerzy Igor  24 Błonie Wieś  2 0.09% Nie
12 Krzyżak Jerzy Józef  56 Błonie  35 1.49% Nie
Głosów na listę    841 35.79% 

OKRĘG 2
Lista nr 5 - KOMITET WYBORCZY PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ - Zarejestrowana
1 Wiśniewski Przemysław  27 Błonie  139 4.50% Tak
2 Kuna Maria Józefa  48 Błonie  121 3.92% Nie
3 Laskowska Grażyna Janina  55 Błonie  23 0.74% Nie
4 Wiśniewska Milada Małgorzata  31 Radonice  24 0.78% Nie
5 Syperek Jerzy Stanisław  60 Błonie  35 1.13% Nie
6 Zdanowski Jarosław  40 Błonie  18 0.58% Nie
7 Krypa Łukasz Grzegorz  29 Błonie  16 0.52% Nie
8 Zalech Justyna Maria  26 Żukówka  31 1.00% Nie
Głosów na listę    407 13.18% 

Lista nr 21 - KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW "KOCHAM BŁONIE" - Zarejestrowana
1 Stępniewski Grzegorz Paweł  38 Błonie  60 1.94% Nie
2 Kozłowski Marian Sylwester  51 Błonie  13 0.42% Nie
3 Zaczek Agnieszka Helena  42 Błonie  4 0.13% Nie
4 Gil Wojciech  38 Błonie  28 0.91% Nie
5 Kora Edyta Marzena  28 Błonie  7 0.23% Nie
6 Pęsiek Dorota Agnieszka  30 Błonie  8 0.26% Nie
7 Piątkowska Magdalena Karolina  23 Błonie  4 0.13% Nie
8 Mossakowski Piotr Mariusz  27 Błonie  43 1.39% Nie
Głosów na listę    167 5.41% 

Lista nr 22 - KOMITET WYBORCZY STOWARZYSZENIA "ZGODA I ROZWÓJ" - Zarejestrowana
1 Zielińska Renata Maria  66 Błonie  21 0.68% Nie
2 Półka Monika Magdalena  22 Błonie  5 0.16% Nie
3 Miedzierska Dorota  32 Bieniewice  2 0.06% Nie
4 Mańkowski Wojciech  56 Błonie  12 0.39% Nie
5 Ptasznik Andrzej  59 Błonie  36 1.17% Nie
6 Paszkowski Franciszek  58 Błonie  9 0.29% Nie
7 Kostecka Małgorzata Aleksandra  27 Błonie  15 0.49% Nie
8 Szpak Tomasz  44 Żukówka  2 0.06% Nie
9 Dąbek Wojciech Antoni  45 Błonie  7 0.23% Nie
10 Zieliński Andrzej  60 Błonie  18 0.58% Nie
Głosów na listę    127 4.11% 

Lista nr 23 - KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW ZENONA RESZKI "BŁONIE- PRZYSZŁOŚĆ" - Zarejestrowana
1 Mrzygłocki Antoni  63 Błonie  135 4.37% Nie
2 Zalewska Monika  35 Błonie  327 10.59% Tak
3 Wójcicka Wanda  61 Błonie  130 4.21% Nie
4 Fuglewicz Jacek  62 Błonie  159 5.15% Tak
5 Glińska Jadwiga Teresa  49 Radonice  120 3.88% Nie
6 Baranek Bożena  50 Błonie  95 3.08% Nie
7 Wiśniewski Tomasz  24 Błonie  135 4.37% Nie
8 Rożniecki Jacek  30 Błonie  38 1.23% Nie
9 Twarowski Andrzej Stanisław  66 Błonie  45 1.46% Nie
10 Końska Stanisława Henryka  56 Błonie  41 1.33% Nie
11 Kowalska Monika  34 Błonie  59 1.91% Nie
12 Guzik Janusz Franciszek  56 Błonie  208 6.73% Tak
13 Tryniszewska Elżbieta Teresa  59 Błonie  136 4.40% Tak
14 Milej Jan Wacław  46 Błonie  49 1.59% Nie
Głosów na listę    1677 54.29% 

Lista nr 24 - KOMITET WYBORCZY FORUM SAMORZĄDOWE GMIN - Zarejestrowana
1 Pniewski Piotr Jakub  46 Błonie  75 2.43% Nie
2 Hernik Jarosław Piotr  34 Błonie  159 5.15% Tak
3 Sowińska Jadwiga Helena  49 Błonie  75 2.43% Nie
4 Matusiak Patrycja  19 Błonie  52 1.68% Nie
5 Cieślak Jacek  49 Błonie  168 5.44% Tak
6 Górski Maciej  32 Błonie  59 1.91% Nie
7 Gładkowska-Sońta Elżbieta  46 Błonie  13 0.42% Nie
8 Milczarek Marek  26 Błonie  34 1.10% Nie
9 Żabka Włodzimierz Henryk  62 Błonie  18 0.58% Nie
10 Zakrzewska Agnieszka  34 Błonie  13 0.42% Nie
11 Kowalska Małgorzata  28 Błonie  11 0.36% Nie
12 Rokicki Michał  29 Błonie  17 0.55% Nie
13 Skwierczyński Zdzisław  74 Błonie  7 0.23% Nie
14 Różalska Justyna Anna  23 Błonie  10 0.32% Nie
Głosów na listę    711 23.02% 
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To było wielkie dwudniowe oblężenie gości 
na dwóch poziomach w Centrum Kultury. Sobo-
ta i niedziela poprzedzające tradycyjne Mikołaj-
ki stały się czasem bogatej w upominki prezen-
tacji, w której wzięło udział ponad 40 wystaw-
ców. Przyjechali twórcy i  wytwórcy nie tylko 
z  terenu Błonia i  ościennych miejscowości, ale 
również z odległych miast Polski. Nade wszyst-
ko jednak promowała swe wspaniale oryginalne 
prace młodzież z  prawie wszystkich błońskich 
szkół, indywidualni wystawcy, jak również firmy 
i prywatni twórcy. Na stoiskach można więc było 
zakupić po  symbolicznych cenach przepiękne 

bombki, stroiki, gwiazdy, anioły, choinki i  cały 
inny bogaty asortyment wyrobów bożonaro-
dzeniowych.

Nie zabrakło również świątecznych smakoły-
ków, miodów, serów, przepysznych ciast, pierni-
ków i gorących, smakowitych pierogów.

Pod skrzydłami słuchaczek Błońskiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku nasi milusińscy 
rysowali, malowali i  wycinali cuda plastycznej 
wyobraźni.

W sali kinowej zarówno w sobotę, jak i w nie-
dzielę przez kilka godzin dla maluchów i  ich 
opiekunów wyświetlane były non – stop bajki 
i  kreskówki. Swe oryginalne prace plastyczne 
przywieźli do nas mieszkańcy Domu Pomocy 
Społecznej w Bramkach – twórcy z Warsztatów 
Terapii Zajęciowej. Całemu zaś kiermaszowi 
towarzyszyła bożonarodzeniowa oprawa mu-
zyczna – kolędy i pieśni z pastorałek oraz wie-
lu Mikołajów, którzy ubarwili swą obecnością 
to festynowe spotkanie. Nic też dziwnego, że 
każdego dnia wielkie tłumy dzieci, młodzieży 

i  dorosłych przepływały wartkim strumieniem 
pomiędzy różnobarwnymi stoiskami. Ponad 
tysiąc osób odwiedziło w te zimowe dni nasze 
Centrum. A nikt, kto nas odwiedził, nie wyszedł 
z pustymi rękami.

Aby jednak to wielce udane spotkanie wpro-
wadzające nas w bożonarodzeniową aurę mo-
gło wypaść tak okazale, dopomogła znakomita 
organizacja kiermaszu. Serdeczne więc dzięki 
kierujemy do Pań: Bożeny Szymczak i  Marty 
Przeszło – pomysłodawczyń i  opiekunek wy-
stawców, a także p. Heleny Szymańskiej, Iwony 
Kaczmarek i  Krzysztofa Kołodziejaka. Za pracę, 
serce i entuzjazm – gorące dzięki!

Od pierwszych dni działalności Centrum sta-
ramy się – i tak będzie zawsze – aby nowa, wspa-
niała siedziba błońskiej kultury promieniowała 
zaangażowaniem we wszystkie wydarzenia, nie 
tylko natury artystyczno – edukacyjnej, ale także 
uczestniczyła w pielęgnowaniu tradycji, historii, 
obyczajów oraz we wszystkich innych przedsię-
wzięciach związanych z aktywnością społeczną. 
Centrum Kultury czeka i zaprasza!

Tekst i zdjęcia Dariusz Sitarski

Mikołajkowy kiermasz w Centrum Kultury

OKRĘG 3
Lista nr 5 - KOMITET WYBORCZY PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ - Zarejestrowana
1 Bakon Roman Mieczysław  63 Nowa Wieś  106 3.59% Tak
2 Kudlicki Łukasz Jerzy  37 Bieniewice  57 1.93% Nie
3 Wodzyńska-Łapińska Gabriela Anna  56 Radzików  26 0.88% Nie
4 Ukleja Sylwester  42 Radonice  23 0.78% Nie
5 Wachowiak Dawid  21 Bieniewice  58 1.96% Nie
6 Cieślik-Gołębiewska Aleksandra Julianna  33 Błonie  34 1.15% Nie
7 Świercz Anna Beata  33 Nowy Łuszczewek  29 0.98% Nie
8 Krzowski Jacek  45 Rokitno Majątek  17 0.58% Nie
9 Szpuda Iwona Henryka  35 Błonie Wieś  11 0.37% Nie
10 Domżał-Bocheńska Małgorzata  47 Stary Łuszczewek  12 0.41% Nie
Głosów na listę    373 12.63% 

Lista nr 21 - KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW "KOCHAM BŁONIE" - Zarejestrowana
1 Pietrzak Karolina Maria  20 Błonie  37 1.25% Nie
2 Szeląg Joanna  31 Radonice  21 0.71% Nie
3 Rosa Małgorzata Janina  33 Stare Faszczyce  19 0.64% Nie
4 Scencelek Maciej  34 Błonie  9 0.30% Nie
5 Karcz Mateusz Tomasz  25 Rochaliki  20 0.68% Nie
Głosów na listę    106 3.59% 

Lista nr 22 - KOMITET WYBORCZY STOWARZYSZENIA "ZGODA I ROZWÓJ" - Zarejestrowana
1 Egermeier Maria Jolanta  54 Kopytów  24 0.81% Nie
2 Dąbrowska Beata  24 Błonie  6 0.20% Nie
3 Umiastowski Krzysztof Radosław  32 Błonie  3 0.10% Nie
4 Kałka Małgorzata  39 Błonie  9 0.30% Nie
5 Słowińska Urszula  24 Żukówka  35 1.18% Nie
6 Słowiński Włodzimierz  54 Żukówka  5 0.17% Nie
7 Rybka Zbigniew Wacław  55 Radzików  20 0.68% Nie
8 Górski Tadeusz  54 Białutki  18 0.61% Nie
9 Gwiazda Krzysztof  34 Nowe Faszczyce  50 1.69% Nie
10 Miklaś Jerzy Grzegorz  53 Pass  43 1.46% Nie
11 Drzewiecki Jerzy  59 Radzików  18 0.61% Nie
12 Szymański Marcin  26 Dębówka  30 1.02% Nie
13 Berentowicz Rafał  27 Bieniewice  16 0.54% Nie
Głosów na listę    277 9.38% 

Lista nr 23 - KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW ZENONA RESZKI "BŁONIE- PRZYSZŁOŚĆ" - Zarejestrowana
1 Książek Marek Bogusław  47 Dębówka  202 6.84% Tak
2 Wielogórska Barbara Józefa  50 Bramki  265 8.97% Tak
3 Banaszkiewicz Grzegorz Tomasz  53 Błonie  230 7.79% Tak
4 Kościńska Grażyna Maria  51 Bieniewice  115 3.89% Tak
5 Podyma Ewa Barbara  53 Radzików  226 7.65% Tak
6 Stachlewski Ryszard  59 Bieniewice  52 1.76% Nie
7 Jasińska Danuta Honorata  58 Błonie  20 0.68% Nie
8 Radziejewska Dorota Zofia  42 Nowe Faszczyce  22 0.74% Nie
9 Jakubaszek Krystyna  56 Bieniewice  39 1.32% Nie
10 Ratyński Andrzej  52 Błonie  8 0.27% Nie
11 Piwowarski Włodzimierz Józef  53 Konstantów  57 1.93% Nie
12 Król Dorota Anna  42 Witki  71 2.40% Nie
13 Kołodziejczak Zygmunt Kazimierz  74 Radzików Wieś  30 1.02% Nie
14 Wieloch Stanisław Kazimierz  66 Wola Łuszczewska  88 2.98% Nie
15 Pudło Sławomir  58 Pass  13 0.44% Nie
16 Kubicki Bohdan Franciszek  64 Rochaliki  49 1.66% Nie
Głosów na listę    1487 50.34% 

Lista nr 24 - KOMITET WYBORCZY FORUM SAMORZĄDOWE GMIN - Zarejestrowana
1 Czaplicki Stanisław Jan  59 Dębówka  117 3.96% Tak
2 Janowski Stanisław  63 Stare Faszczyce  69 2.34% Nie
3 Jeliński Jacek Maria  59 Radzików  71 2.40% Nie
4 Kubala Tomasz Józef  35 Pass  63 2.13% Nie
5 Ośko Waldemar  55 Rokitno  19 0.64% Nie
6 Daniluk Barbara  50 Dębówka  23 0.78% Nie
7 Szymański Sławomir Andrzej  47 Błonie  49 1.66% Nie
8 Perzyna Adrian Krzysztof  31 Górna Wieś  12 0.41% Nie
9 Świąder Tomasz Krzysztof  33 Radonice  17 0.58% Nie
10 Ludwin-Właszczuk Anna  38 Konstantów  113 3.83% Tak
11 Sieklicka Wioletta  33 Łuszczewek Nowy  18 0.61% Nie
12 Wojcieska Ewa Janina  44 Nowe Faszczyce  7 0.24% Nie
13 Rogala Ewa Grażyna  56 Błonie  61 2.06% Nie
14 Zaborowski Aleksander Jan  35 Kopytów  24 0.81% Nie
15 Figiel Wojciech Bartłomiej  29 Wawrzyszew  21 0.71% Nie
16 Wróblewska Romana Aniela  48 Bramki  27 0.91% Nie
Głosów na listę    711 24.07% 
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Wyniki wyborów samorządowych 2010



NASZE PROPOZYCJE
-  31.12. (piątek) – Baw się razem z nami, czyli 

szampański sylwester w Centrum Kultury, 
bilety w cenie 450 zł od pary

-  9.01. (niedziela) godz. 10.00 – 20.00 Wielka 
Orkiestra Świątecznej Pomocy, występy 
młodzieżowe, koncerty orkiestry OSP, kapel 
młodzieżowych, licytacje oraz liczne atrakcje, 
wstęp wolny

-  14.01. (piątek) godz. 19.00 koncert kapeli 
JELONEK – rock progresywny, bilety w cenie 
20 zł

-  16.01. (niedziela)godz. 16.00 koncert kolęd 
chóru WARSZAWIANKA, wstęp wolny

-  23.01. (niedziela) godz. 16.00 wernisaż wy-
stawy malarskiej artysty plastyka Marcina 
Hugo – Badera oraz recital Jacka Wójcic-
kiego z zespołem, bilety w cenie 40 zł

-  27.02. (niedziela) godz. 16.00 wernisaż wy-
stawy malarskiej prof. ASP w Warszawie 
Aleksandra Turka oraz koncert karnawa-
łowy „Melodie Świata” z udziałem znakomi-
tych artystów z Bogusławem Morką na cze-
le oraz zespołem muzycznym. Prowadzenie 
A. Krajewski, bilety w cenie 50 zł
SERDECZNIE ZAPRASZAMY KINOMANÓW  

NA PROJEKCJE FILMOWE
wtorek – niedziela 17.00 i 19.00

 
 

Dyrekcja 
oraz 

pracownicy 
Centrum 

Kultury składają 
wszystkim 

naszym wiernym 
i okazjonalnym Gościom 
z serca płynące życzenia 
radosnych Świąt Bożego 

Narodzenia 
oraz wszelkiej 
pomyślności  
w Nowym  

2011 Roku.
Do Siego 
Roku!

Wernisaże, koncerty, imprezy

Podczas „andrzejkowych” szaleństw przed północą po-
wiało wręcz grozą…

Otwarcie wystawy fotograficznej „Ziemia Ognista i Wyspy 
Galapagos” – zdjęcie z podróżnikami K. i R. Sobolewskimi 
oraz peruwiańskim zespołem Aymara

Wernisaż wystawy malarskiej Anny i Jerzego Miszalskich

Wizyta Św. Mikołaja

Koncert zespołu RAZ DWA TRZY wypełnił do ostatniego 
miejsca salę widowiskową

Koncerty Filharmonii Narodowej oraz muzykologa A. Czaj-
kowskiego są cykliczną edukacją dzieci i młodzieży

Trio Kuby Sienkiewicza i dzielna załoga Centrum Kultury


